
PROTOKÓŁ NR XL/2020 

z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 11 grudnia 2020 r. 
 
 
 Z uwagi na pandemię obrady odbyły się w trybie stacjonarno-zdalnym  

w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ul. J. Głogowskiego3/5, 

rozpoczęły się o godz.  9.05. 

 
W sesji udział wzięli: 

 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b  

do protokołu)        

2. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3. Wiceprezydent Miasta – Piotr Dasios 

4. Wiceprezydent Miasta – Dominik Smoliński 

5. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 

6. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 

7. Autor "Strategii Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski" – prof. Andrzej 

Sztando. 

8. Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Ostrowcu Świętokrzyskim – 

Pani Elżbieta Pomiankiewicz 

 

Nieobecni radni: Marek Giemza, Kamil Stelmasik. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dzień dobry Państwu. Otwieram  

czterdziestą sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Na wstępie 

dokonam sprawdzenia listy obecności, ponieważ musimy wiedzieć, czy mamy 

dziś wymagane kworum, by podejmować prawomocne uchwały. Ja będę 

odczytywać z listy obecności nazwiska Państwa Radnych. Państwo zaś będą 

potwierdzać swoją obecność. Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Dzień dobry, jestem obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Duda Renata, obecna. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, obecny. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Dzień dobry Państwu. Grażyna Maj, jestem obecna. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Dzień dobry. Marcin Marzec, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Morycińska Bożenna, obecna. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, obecny. Witam Państwa wszystkich. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Aron Pietruszka.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Dzień dobry. Pikus Joanna, obecna. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, obecna. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Dzień dobry. Sajda Włodzimierz, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Dzień dobry. Włodzimierz Stec, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. Nie ma, 

nieobecny. Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Dzień dobry. Daniel Strojny, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Dzień dobry. Marta Woźnicka-Kuzdak, obecna.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Dzień dobry Państwu. Karol Wójcik, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Dzień dobry Państwu. Jerzy Wrona, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Dzień dobry. Zawadzki Artur, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Po sprawdzeniu listy obecności 

stwierdzam, Szanowni Państwo, że posiadamy wymagane kworum,  

by podejmować prawomocne uchwały. A więc mamy obecnych dzisiaj 21 osób. 

Witam serdecznie Radnych Rady Miasta. Witam Prezydenta Miasta – Pana 

Jarosława Górczyńskiego. Witam Panów Wiceprezydentów: Piotra Dasiosa  

i Dominika Smolińskiego. Witam Sekretarza Miasta – Panią Annę Niedbałę. 

Witam Skarbnika Miasta – Pana Sławomira Kijaka. Bardzo serdecznie witam 

autora "Strategii Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski" – Pana  

prof. Andrzeja Sztando. Witam Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej  

w Ostrowcu Świętokrzyskim – Panią Elżbietę Pomiankiewicz oraz wszystkich 

Państwa przybyłych na obradach dzisiejszej sesji, a także internautów, którzy 

śledzą nasze obrady on line.  
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Zanim przejdziemy, proszę Państwa, do realizacji porządku obrad naszej 

dzisiejszej sesji, chciałabym poinformować Państwa, że dzisiaj jest z nami 

obecna Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej – Pani Elżbieta 

Pomiankiewicz, która zdecydowała, że odchodzi na emeryturę. I poproszę Panie 

Prezydencie, może wspólnie? 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie 

Radni! Szanowni Państwo! To jest bardzo wyjątkowa chwila. To jest taki 

podniosły moment, kiedy wspólnie z Państwem, wspólnie z Radnymi, możemy 

wyrazić słowa podziękowania dla Pani Dyrektor Elżbiety Pomiankiewicz. 

Szanowni Państwo! To są takie niezapomniane chwile, kiedy można powiedzieć 

– „dziękuję”. Pani Dyrektor rozpoczęła pracę w bibliotece w Ostrowcu 

Świętokrzyskim 1 września, jako dyrektor – uwaga w 1990 r. To jest 30 lat 

pracy na stanowisku dyrektora placówki gminnej nieprzerwanie. Pani Dyrektor! 

Takiego sukcesu już nikt nigdy nie powtórzy. Chcę Pani z tego miejsca  

w imieniu swoim i wszystkich Państwa Radnych, wszystkich mieszkańców 

miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ale również swoich poprzedników, 

podziękować za te lata nienagannej pracy na rzecz Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Państwo pozwolą, że tutaj takie osobiste życzenia na ręce: „Szanowna Pani 

Elżbieta Pomiankiewicz, w związku z przejściem na emeryturę i zakończeniem 

pełnienia funkcji dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej w Ostrowcu 

Świętokrzyskim pragnę złożyć Pani serdeczne podziękowania za rzetelne 

wypełnianie obowiązków na rzecz mieszkańców naszego miasta. Dziękuję  

za Pani wkład w rozwój biblioteki oraz czytelnictwa w naszym mieście, 

determinację i konsekwencję w realizacji podejmowanych działań. Pani blisko 

trwająca 40 lat kariera zawodowa pokazała szacunek do pracy, a 30 lat,  

kiedy piastowała Pani funkcję dyrektora, wpisuje się świetnie również w piękny 

jubileusz trzech dekad istnienia polskiego samorządu. W sposób szczególny 

dziękuję Pani za stworzenie grona chętnych do działania ludzi, którzy uznawaną 

przez wielu za nudną pracę bibliotekarza przekształcili w pasję i prawdziwą 

przygodę. Przez ten czas kierowany przez Panią zespół zapisał wiele ważnych 

kart historii ostrowieckiego czytelnictwa, zyskując wiernych odbiorców, 

prawdziwych przyjaciół Ostrowieckiej Biblioteki i miłośników książek. Dzięki 

naszym wspólnym działaniom i pozyskanym środkom zewnętrznym udało nam 

się stworzyć najpiękniejszą w tej części Polski bibliotekę. Wierzę,  

że to najlepsza klamra, która domknęła Pani kadencję. W tym wyjątkowym dniu 

Proszę przyjąć podziękowania za wkład w rozwój biblioteki oraz Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Życzę zadowolenia płynącego z poczucia dobrze wypełnionej 

pracy oraz spełnienia planów, a przede wszystkim zdrowia i wszelkiej 

pomyślności w życiu osobistym”. Pani Dyrektor – wszystkiego najlepszego. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowna Pani Dyrektor, mnie 

przyszło spotkać się z Panią w ciągu tych sześciu lat, bo tak jakoś nasze drogi 

się zetknęły, że po prostu z racji może tej pracy obecnej, społecznej, 
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spotkałyśmy się bliżej. Bo jestem zagorzałym czytelnikiem i znam Pani też 

pasję do czytelnictwa i wiem, że to była świetna praca w tym okresie, na pewno.  

Tym bardziej, że z tego sześcioletniego okresu mogę powiedzieć, że było bardzo 

dużo przedsięwzięć organizowanych przez bibliotekę, w których nie raz brałam 

udział. Bardzo ciekawych inicjatyw. Także myślę, że trudno będzie komuś 

powtórzyć taką kadencję, jaką miała Pani w tym trzydziestoleciu. Serdecznie 

Pani za to dziękuję i myślę, że okres emerytury to jest bardzo przyjemne okres, 

bo ja sama na niej jestem od kilku lat i po prostu mam się świetnie i życzę Pani 

tego samego. Wszystkiego najlepszego, droga Elu. 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej – E. Pomiankiewicz – Szanowni 

Państwo! Panie Prezydencie! Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Kochani 

moi! No dzisiaj jest jeszcze gorzej niż było wczoraj, natomiast ja bardzo 

chciałam podziękować, bo ten swoisty rekord, o którym Pan Prezydent mówił, 

jeśli chodzi o moją pracę zawodową, a szczególnie o sprawowanie funkcji 

dyrektora biblioteki, to jest to, ten rekord udało mi się pobić również dzięki 

Państwu, Panu Prezydentowi, Radnym. Za to, że mi zaufali, że dawali kolejne 

szanse – serdecznie za to Państwu dziękuję. Oczywiście dziękuję wszystkim 

Radnym, Prezydentom poprzednich kadencji, bo rzeczywiście tyle trwała tutaj 

moja kadencja, ile jubileusz wynosi samorządu. Ale proszę Państwa, pewnie 

wszystkie te rzeczy, które mi się udało zrobić, można było zrobić inaczej. Może 

można było zrobić lepiej, ale chcę powiedzieć, że niczego nie żałuję. Dlatego 

dziękuję Państwu, ale przede wszystkim na wszystkie sukcesy biblioteki 

składała się praca moich współpracowników, tych wszystkich, którzy są już  

na emeryturze, którzy pracowali przez chwilę w bibliotece, którzy jeszcze 

pracują. Wszystkie sukcesy to są przede wszystkim ich sukcesy.  

Za to im chciałam serdecznie podziękować. Dziękuję wszystkim przyjaciołom 

biblioteki, wszystkim czytelnikom. Dziękuję pracownikom Urzędu Miasta, 

którzy pracowali tutaj przez te minione 30 lat, bo mogłam na nich liczyć, na ich 

pomoc, jak była potrzeba, to wspierali. Myślę, że ta współpraca się zawsze 

świetnie układała. Moim kolegom, dyrektorom, prezesom, że jak było potrzeba, 

to też pomagali. Z niektórymi to nie była tylko współpraca, ale również 

przyjaźń. Proszę Państwa, wiele jeszcze jest w bibliotece do zrobienia,  

bo biblioteka się zmienia przez te wszystkie lata. Pewnych rzeczy się nie udało 

zrobić. Pewnych rzeczy się nie udało zakończyć, ale to już jest zadanie, które 

stoi przed moim następcą, za którego będę trzymała kciuki. Te 37 lat pracy, 30 

lat dyrektorowania, to są chwilę bardzo dobre. To są chwile trudne, ale one się 

składają na moje piękne wspomnienia, które będę miała z tej zawodowej drogi. 

Drodzy Państwo! Praca dla mieszkańców Ostrowca była dla mnie przywilejem  

i zaszczytem. I za to, że miałam taką szansę, serdecznie dziękuję. Państwu życzę 

przede wszystkim sukcesów z tego, co będziecie Państwo robić w swojej 

zawodowym, czy społecznej karierze przez najbliższe lata. Zdrowia  

i wszystkiego najlepszego. Dziękuję raz jeszcze.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo Radni!  

Ja jak zwykle będę taka nudna na wstępie i powiem Państwu, że musimy 

przestrzegać zasad związanych z ochroną danych osobowych, a więc  

z wynikających z rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016 r. I tu uczestnicząc w posiedzeniach sesji, jeśli Państwo 

wymieniacie nazwiska osób trzecich, to musicie mieć na to ich zgodę. Bo nasze 

dane to możemy wymieniać, jednocześnie pamiętając o tym, że sesja jest 

nagrywana, podawana do publicznej wiadomości, a my jesteśmy osobami 

publicznymi, a więc nie musi być, nie musimy takiego upoważnienia nikomu 

składać.  

I jeszcze jedna informacja, że zgodnie z ustawą z dnia 4 kwietnia 2019 r.  

o dostępności cyfrowej stron internetowych i innych aplikacji mobilnych 

podmiotów publicznych oraz dyrektywą Parlamentu Europejskiego i Rady  

z 26 października 2016 r. w sprawie dostępności stron internetowych  

i mobilnych aplikacji organów sektora terytorialnego, wszystkie materiały 

publikowane na stronach samorządu terytorialnego są przystosowane dla osób 

niepełnosprawnych. Zgodnie z wyżej wymienionymi aktami prawnymi, 

nagrania obrad sesji Rady Miasta będą zatem uzupełniane o napisy dla osób 

niesłyszących.  

 

 

Ad II/ Przedstawienie porządku obrad: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, przechodzimy  

do realizacji porządku obrad. Porządek oczywiście Państwo otrzymaliście  

na dzisiejszą sesję. Czy ktoś z Państwa chciałby wnieść coś do porządku obrad? 

Nie widzę.  

 
Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 

 

III. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego   

z dnia 13 października 2020 r. i 28 października 2020 r. 

IV. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2021 rok, 

2) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2021, 

3) obniżenia średniej ceny skupu żyta dla potrzeb obliczania podatku rolnego  

na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2021 roku, 

4) przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata  

2021 – 2030, 

5) nabycia nieruchomości, 

6) zbycia części nieruchomości, 

7) wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu, 
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8) wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie gminnych nieruchomości 

gruntowych, 

9) wniesienia wkładu niepieniężnego (aportu) w postaci prawa własności części 

nieruchomości, 

10) wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą 

Ostrowiec Świętokrzyski a Gminą Kunów w zakresie lokalnego transportu 

zbiorowego, 

11) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metod ustalenia opłat  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski oraz ustalenia wysokości stawek tych opłat,   

12) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości położonej na terenie Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej, 

13) uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski”, 

14) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 

15) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania  

od opłat, jak również trybu ich pobierania, 

16) szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu 

„Senior-WIGOR” w Ostrowcu Świętokrzyskim, 

17) Gminnego Programu Wspierającego Rozwiązywanie Problemu Bezdomności  

w Ostrowcu Świętokrzyskim na lata 2021-2023,  

18) nadania statutu Straży Miejskiej w Ostrowcu Świętokrzyskim, 

19) Regulaminu Organizacyjnego Straży Miejskiej w Ostrowcu Świętokrzyskim, 

20) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2020 r., 

21) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2020-2029. 

 

V. Informacja w sprawie podatku leśnego. 

VI. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach. 

VII. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 20.10.2020 r. 

do 02.12.2020 r. 

VIII. Sprawy różne: (Zestawienie zbiorcze wyników konsultacji społecznych projektu 

„Strategii Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021 – 2030”, 

„Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Ostrowiec 

świętokrzyski w roku szkolnym 2019/2020”). 

IX. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
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Ad III/Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego  z dnia 13 października 2020 r. i 28 października 2020 r.: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W takim razie przechodzimy  

do kolejnego punktu porządku obrad, mianowicie punktu III – „Przyjęcie 

protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia  

13 października i 28 października br.”. Protokoły były Państwu przesłane drogą 

elektroniczną, były też dostępne w biurze Rady Miasta. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do wymienionych przeze mnie protokołów?  

Nie widzę, w takim razie przechodzimy do głosowania protokołu z sesji Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z 13 października 2020 r. Jak zwykle 

będę wyczytywała nazwiska Państwa Radnych, a Państwo będą wyrażać swoje 

stanowisko. Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Duda Renata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Morycińska Bożenna, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Daniel Strojny, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Woźnicka-Kuzdak Marta, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 

Radny J. Wrona – Wrona Jerzy, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, proszę Państwa,  

że protokół z tej sesji przyjęliśmy jednogłośnie.  

 
Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 13 października 2020 r. (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejne głosowanie odnośnie 

przyjęcia protokołu sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

z 28 października br. I również czytam nazwiska, proszę o podanie swoich 

stanowisk. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jest za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  
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Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Wrona Jerzy, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, proszę Państwa,  

że również i protokół z sesji Rady Miasta z 28 października br. przyjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 28 października 2020 r. (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
 

 

Ad IV/ Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

punktu porządku obrad dzisiejszej sesji, a mianowicie podjęcie uchwał  

w sprawach. Jako pierwszy projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na rok 2021. Projekt uchwały  

był opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie nam opinii poszczególnych 

komisji. I tak, proszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Włodzimierz Stec, 

Przewodniczący Komisji Budżetu. Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o zabranie głosu 

Wiceprzewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 
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Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – A. Zawadzki – 

Artur Zawadzki, Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, Przewodniczący Komisji 

Samorządowej, Kamil Kutryba. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Wiceprzewodniczącą 

Komisji ds. Rodziny. 

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I proszę Przewodniczącego Komisji 

Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu –  M. Łata – 

Mariusz Łata, Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury  

i Sportu. Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania, uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na rok 2021. I tak, procedura ta sama, 

odczytuję nazwiska Państwa z listy obecności, a Państwo głosują przedstawiając 

swoje stanowisko. Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb –Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
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Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Aron Pietruszka. 

Radny A. Pietruszka – Aron Pietruszka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za.  

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Artur Zawadzki.  

Radny A. Zawadzki – Artur Zawadzki, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, proszę Państwa,  

że uchwałę tę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na rok 2021 (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/111/2020 – załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy… Proszę Pana 

Prezydenta o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie 

Radni! Chciałbym z tego miejsca bardzo serdecznie podziękować wszystkim 

Państwu Radnym. Chciałbym dedykować to dzisiejsze głosowanie w sprawie 

podatków lokalnych, jako prezent przedświąteczny dla ponad 38 tysięcy 

naszych podatników w Ostrowcu Świętokrzyskim. Pozwolę sobie skorzystać 

teraz tutaj z pomocy plansz. Szanowni Państwo! 2016, 2017, 2018, 2019  

i 2020 – przez 5 lat, Państwo i Państwa poprzednicy na nasze wnioski nie 

podnosili podatków. W dniu dzisiejszym mam przyjemność na takiej planszy 

dopisać rok 2021, ponieważ 6 rok z rzędu w Ostrowcu Świętokrzyskim nie będą 

podnoszone podatki dla naszych mieszkańców. To jest olbrzymi wysiłek wielu 

instytucji, wielu spółek, zakładów komunalnych, jednostek budżetowych miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego, którym z tego miejsca chcę podziękować. 



12 
 

Szanowni Państwo! Inwestować, remontować, rozwijać się i nie podnosić 

podatków, nie sięgać do kieszeni podatnika to jest najtrudniejsze zadanie.  

Jak obserwuję scenę i widzę, jak wygląda to w innych miastach, jak wygląda  

to w skali kraju, no to jesteśmy wyjątkiem, który różni się bardzo na tle innych, 

bo tendencja do zaciągania kredytów, które bierze się najłatwiej,  

jest wszechobecna. Natomiast, te kredyty ktoś kiedyś musi spłacić  

i przerzucanie tych kredytów na kolejne pokolenia zaskutkuje w przyszłości 

olbrzymimi problemami dla nowych pokoleń. Stąd, z tego miejsca jeszcze raz 

podziękowania.  

Szanowni Państwo! Jeszcze taka krótka informacja – konkretna. Ostrowiec 

Świętokrzyski, Kielce, Starachowice, Tarnobrzeg, Skarżysko-Kamienna, więc 

takie miejscowości wokół Ostrowca, które możemy porównać. Mamy najniższe 

stawki podatków i od gruntów, i od budynku. Najdrożej mają mieszkańcy 

Starachowic. Pokazuję skalę, pokazuję możliwości. Szanowni Państwo! To jest 

naprawdę olbrzymi wysiłek i ten wysiłek jest dedykowany dla ponad 38  

tys. naszych podatników. Gdybyśmy poszli na tzw. łatwiznę i tylko co roku 

podnosili podatki o wskaźnik inflacji bazowej, to przez te ostatnie 5 lat 

powinniśmy podnieść 15%. To łatwo każdy przedsiębiorca sobie policzy, czy 

każdy mieszkaniec, który płaci podatek – ile zostało w kasie tego 

przedsiębiorcy, czy w kasie tego mieszkańca, a o ile ubyło pieniędzy  

w kasie miasta. Więc jeszcze raz, duży ukłon dla naszych wszystkich jednostek. 

Szanowni Państwo! To naprawdę jest wielki wysiłek i on zasługuje  

na podziękowania z tego miejsca. Jako Prezydent, chciałbym podziękować 

wszystkim prezesom, dyrektorom naszych spółek, zakładów budżetowych.  

Na ręce ich, dla ich pracowników, za tą wspólną naszą pracę. Dziękuję Państwu 

Radnym, że przychyli się do naszego wniosku i 6 rok z rzędu nie podnosimy 

podatku, a spłaciliśmy prawie 90% zadłużenia miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Jeszcze raz, za to bardzo serdecznie dziękuję. 

 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, Panie Prezydencie. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na rok 2021. Projekt uchwały 

był opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę więc 

Przewodniczących Komisji o zabieranie kolejno głosu. Przewodniczący Komisji 

Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Włodzimierz Stec, 

Przewodniczący Komisji Budżetu. Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wiceprzewodniczący Komisji 

Strategii i Rozwoju Miasta.  

Wiceprzewodniczący Komisji A. Zawadzki – Artur Zawadzki, 

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii. Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 

Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Kamil Kutryba, 

Przewodniczący Komisji Samorządowej. Komisja Samorządowa pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Wiceprzewodnicząca 

Komisji ds. Rodziny.  

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata  

– Mariusz Łata, Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury  

i Sportu. Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Państwa, jeśli 

macie uwagi do projektu tej uchwały, proszę o zabieranie głosu i jednocześnie, 

jeśli bym kogoś nie zauważyła, bardzo proszę się upomnieć, że ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos, bym to słyszała, bo mogę nie zauważyć. Ja widzę malutkie 

okienka na ekranie, więc różnie to bywa. Taka drobna uwaga.  

Czy ktoś z Państwa do tego projektu uchwały? Proszę, Mariusza Łatę o zabranie 

głosu.  

Radny M. Łata – Szanowna Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Ja już 

przy poprzedniej uchwale próbowałem się zgłosić. Teraz dziękuję, że Pani 

Przewodnicząca zauważyła moje zgłoszenie. Ja chciałbym na wstępie swojego 

wystąpienia, pozwolą Państwo, że na ręce Pana Prezydenta złożę podziękowania 

dla Pana Skarbnika i jego zespołu za pracę, jaką wykonali, dostarczając dla nas 

w materiałach, szczegółowe symulacje dot. wpływów podatków oraz analiz,  

jak mogłyby się kształtować wpływy do budżetu miasta w przypadku 

zastosowania przez Radę Miasta wyższych od zaproponowanych przez 

Prezydenta stawek podatkowych, na które zezwala ustawodawca. To naprawdę 

ciężka praca, ale i obraz, który pozwoli nam zrozumieć pewne sytuacje. 

Analizując potencjalnie większe wpływy do budżetu, gdyby zastosować 

maksymalne dopuszczalne stawki, a to niebagatelna kwota, bo jak liczyłem  

to ponad 10 mln zł. Można sobie wyobrazić, jak wiele można by zrobić, jeszcze 

dla mieszkańców naszego miasta. Bo mimo, że widać gołym okiem, jak wiele 

inwestycji, chociażby drogowych, kulturalnych, oświatowych, w zakresie innej 

infrastruktury można by zrealizować. Mając na uwadze realizację  

z mechanizmem dofinansowania zewnętrznego, to śmiało można powiedzieć,  

że gdybyśmy podnosili konsekwentnie podatki, to może ok. 50 mln zł. więcej 

można by było zrealizować. A patrząc na wpływy do budżetu miasta  

z różnych krajowych subwencji, udziałów w dochodach z podatku PIT, CIT 

oraz inne wsparcie, w cudzysłowie: wsparcie centralnych władz, chociażby 

ostatnia sprawa z podziałem pieniędzy w ramach funduszu inwestycji lokalnych, 
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gdzie Ostrowiec Świętokrzyski został całkowicie pominięty przez decydentów. 

A może nie pominięty, a ukarany za to, że nie jest zarządzany według słusznej, 

przewodniej siły narodu? Można zapytać, czy marginalizując nasze miasto 

służby rządowe nie chcą, nie chciałyby, by Rada Miasta była zmuszona  

do podniesienia obciążeń podatkowych dla mieszkańców, względem 

samorządów, dla których środki przyznawane są tak, tak licznie. Szanowni 

Państwo! Pewnie zasadne byłoby podniesienie podatków dla przedsiębiorców, 

osób fizycznych, środków transportu i innych chociażby o wskaźnik inflacji.  

Ale musimy wziąć pod uwagę sytuację, że jest to rok szczególnie trudny. 

Trudny dla wszystkich. A szczególnie trudny dla wielu branży biznesu. Wiele 

podmiotów nie wytrzyma nakładanych na nie dalszych obostrzeń, restrykcji. 

Wiele firm nie przetrwa, co wiązać się będzie z wieloma negatywnymi skutkami 

dla gospodarki. By sprostać sytuacji rynkowej samorządy zadłużają się coraz 

bardziej, coraz bardziej podnoszą lokalne podatki, a Ostrowiec Świętokrzyski  

na tym tle nie zmienia konsekwentnej polityki finansowej realizowanej, tak jak 

Pan Prezydent wspomniał od 6 lat. Dlatego uważam, że wszystkie te uchwały 

podatkowe, jedna została przegłosowana, za chwilę będzie głosowana następna, 

powinny i pomimo wzrostu ustawowych stawek od podatku od nieruchomości,  

a także środków transportu, proponuję utrzymać stawki podatku od 

nieruchomości, stawki podatku od środków transportu na poziomie, tak jak Pan 

Prezydent wspomniał sprzed 6 lat. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Proszę o zabranie głosu Włodzimierza 

Steca. Proszę o włączenie, Panie Radny mikrofonu. Tak. 

Radny Wł. Stec – Już jestem, już włączony, mam. Dziękuję bardzo. Pani 

Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo Radni! Ja też się 

wcześniej zgłaszałem, ale uprzedził pan Radny Łata, który to, co ja chciałem 

powiedzieć, on już oczywiście w swojej wypowiedzi ujął. Ja też się cieszę  

z tych stawek podatkowych. Też chciałem podziękować projektodawcy, czyli 

Panu Prezydentowi za utrzymywanie tych stawek. Cóż mogę więcej dodać? 

Wszyscy się cieszą, a myślę, że też jeszcze najbardziej cieszą się przedsiębiorcy, 

gdyż utrzymywanie tych stawek dobrze wpisuje się w pomoc właśnie 

przedsiębiorcom, szczególnie w tym ciężkim czasie. No tylko tyle chciałem 

powiedzieć tak, jak mówię przedmówca powiedział, dużo więcej. Nie będę się 

powtarzał. Dziękuję. Również przy głosowaniu tej uchwały będę "za". Dziękuję, 

bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Proszę Radnego Mateusza Czeremchę 

o zabranie głosu.  

Radny M. Czeremcha – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca! 

Państwo Radni! Panie Prezydencie! Zaproszeni Goście! W każdej sytuacji  

nie podnoszenie podatków jest odbierane przez osoby, które te podatki  

są zobowiązane spłacać, w sposób pozytywny. Natomiast myślę, że tak, jeszcze 
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nawiązując do słów mojego poprzednika myślę też, że, że bardzo zadowoleni  

są również posiadacze nieruchomości na wynajem, w tym, w tym, w tym: 

mieszkań, domów i innych, innych i innych gruntów także myślę, że oni  

są najbardziej zadowoleni. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa chciałby coś powiedzieć? Proszę, Radny Jerzy Wrona.  

Radny J. Wrona – Dziękuję bardzo. W nawiązaniu do tej uchwały to chciałbym 

Państwu przypomnieć, że na początku poprzedniej kadencji, gdy poprosiliśmy  

o dane porównawcze, jak kształtują się stawki od podatku od pojazdów,  

od środków transportowych, to wyszło nam, nawet było takie stwierdzenie  

co niektórych osób, że mamy najwyższe podatki w stosunku do ościennych 

gmin. I oczywiście, jako radni postawiliśmy wówczas wniosek, żeby właśnie  

już na pierwszy rok poprzedniej kadencji po prostu skorygować te stawki tak, 

żeby przynajmniej nie były najwyższe, biorąc pod uwagę sąsiednie wszystkie 

gminy, które otaczają Ostrowiec Świętokrzyski. I doczekaliśmy się tej zmiany, 

pragnę przypomnieć, po 3 latach, pod koniec poprzedniej kadencji. Zgadza się,  

że dzisiaj są one po prostu porównywalne, ewentualnie być może w niektórych 

pojedynczych przypadkach konkurencyjne w stosunku do stawek stosowanych 

w ościennych gminach, ale nastąpiło to, no pod koniec ubiegłej kadencji, chyba 

po to, żeby właśnie pokazać tą dobrą wolę, którą można było wcześniej 

pokazać, tuż przed wyborami na tą obecną kadencję. Więc to myślę, że warto  

po prostu o tym pamiętać, że, że długo tutaj Pan Prezydent się zastanawiał  

i zarząd jednoosobowy, no Pan Prezydent, jako zarząd jednoosobowy miasta 

nad tym, żeby tutaj doprowadzić do konkurencyjności nasze stawki  

od, od środków transportu. Skutkiem tego jest, że nadal widzę jeżdżące pojazdy,  

no różnych jednostek, podmiotów gospodarczych po Ostrowcu, posiadające 

siedzibę w Ostrowcu Świętokrzyskim, natomiast pojazdy te są zarejestrowane  

w innych gminach. No, bo jak już ktoś tam wcześniej zarejestrował, no to nie 

będzie po prostu ponosił dodatkowych kosztów związanych  

z przerejestrowaniem, chociażby, żeby już skorzystać z naszych, tym razem 

doprowadzonych do konkurencyjności stawek.  

Jeszcze odniósłbym się do wypowiedzi tutaj jednego z Kolegów Radnych. Jeżeli 

weźmiemy pod uwagę, a myślę, że warto będzie, środki jakie napływają  

w ramach, napływają do naszego miasta z różnych programów, które są 

finansowane przez rząd, czy też po prostu środki nawet unijne, ale decyzje 

podejmowane są na szczeblu województwa, to w stosunku do lat poprzednich, 

jednoznacznie wychodzi nam, że teraz miasto Ostrowiec różnymi kanałami 

otrzymuje dużo więcej środków, niż to było po prostu w latach poprzednich.  

I należy tutaj, żeby wypowiadać się na ten temat, to trzeba tutaj dość rzetelnie 

po prostu wszystko policzyć z ołówkiem w ręku, a nie wypowiadać takich, 

takich nie popartych danymi tez. Dziękuję za uwagę.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę o zabranie głosu 

Pana Prezydenta Jarosława Górczyńskiego.  
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Prezydent Miasta – J. Górczyński – Szanowni Państwo! Pani Przewodnicząca! 

Panie, Panowie Radni, to tak ad hoc, ad vocem wypowiedzi poprzednika. 

Konkrety są, niestety, bardzo mocne. Złożyliśmy wniosek, 4 wnioski w sumie  

na 60 mln i dostaliśmy "0", cytuję: "zero". Więc Szanowny Panie Radny,  

to jest konkret, który ja mogę potwierdzić. Więc to a’propos tego wsparcia. 

Natomiast, jeżeli chodzi o podatki od środków transportowych, to też chcę 

przypomnieć, chciałbym zwrócić uwagę, że każdy właściciel powinien zadbać  

o to. I z przykrością muszę stwierdzić, że państwowe przedsiębiorstwo PKS, 

mimo obniżonych stawek od środków transportowych, no jest w dramatycznej 

sytuacji. I powiem tak, wsłuchując się w głosy tych pracowników PKS-u,  

no mogę powiedzieć, że nie zazdroszczę im, w jak ciężkiej i trudnej są sytuacji.  

I proszę teraz porównać, jakie jest podejście właścicielskie, jeżeli chodzi  

np. o MZK, to tyle. Naprawdę trzeba brać odpowiedzialność za swoje słowa, 

czyny i za to co się robi. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Stanisława Choinkę. 

Radny St. Choinka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Panie Prezydencie, właśnie chciałbym być wyrazicielem tutaj, w tym momencie, 

przedstawicieli spółek gminnych, bo jak widać dba Pan również o własne 

podwórko, że właśnie w spółkach gminnych znajduje się bardzo dużo środków 

transportowych, między innymi w spółce, w której ja pracuję – MZK.  

I ta uchwała będzie na pewno przyjazna dla spółek, nie tylko MZK podczas 

odciążenia ich finansowego od tych środków transportu. Tak, że ja bardzo 

dziękuję w imieniu spółki MZK, jak również innych spółek gminnych. Dziękuję 

pięknie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o zabranie głosu Radnego 

Mateusza Czeremchę.  

Radny M. Czeremcha – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja ad vocem do słów 

Pana Prezydenta. O ile mi wiadomo, te cztery projekty, które Gmina Ostrowiec 

Świętokrzyski złożyła, o których mówił Pan Prezydent, one były rozpatrywane 

w trybie konkursowym. I tutaj się pojawia takie pytanie: być może te wnioski 

znalazły się na liście rankingowej zbyt nisko, ażeby uzyskać te dotacje. I tutaj 

Panie Prezydencie, mam teraz pytanie, czy te wnioski były rzeczywiście 

rzetelnie przygotowane, czy odpowiadały rzeczywistym potrzebom? Bo bardzo 

łatwo, Panie Prezydencie, jest przerzucać odpowiedzialność na kogoś innego,  

ale skuteczny, odpowiedzialny i honorowy zarządzający, nieważne, czy 

zarządza miastem, czy przedsiębiorstwem, czy jaką ktokolwiek jednostką potrafi 

również w pewnych sytuacjach uznać, że w pewnych sprawach być może nie 

dopilnowano spraw do końca. No tutaj, Panie Prezydencie, jestem zdziwiony 

Pana wypowiedzią. Natomiast, jeśli chodzi o kondycję finansową obecnej 

Spółki MZK. Jest to spółka nowo powołana, ale pamiętamy, jaka była 

dramatyczna sytuacja w MPK, gdzie likwidując spółkę mieszkańcy, wszyscy 

mieszkańcy musieli zapłacić za zobowiązania tej, tej spółki. Z budżetu Gminy 
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wprost te zobowiązania zostały zapłacone, czyli, czyli kosztem pewnych, 

pewnych inwestycji, pewnych działań. Na pewno byśmy znaleźli bardzo 

ciekawe, dobre pomysły na poprawę warunków życia w naszym mieście, 

gdybyśmy mieli do dyspozycji te środki, które zostały spożytkowane na spłatę 

zobowiązań. Natomiast Panie Prezydencie, co do spółek skarbu państwa, jeśli 

chodzi o spółki skarbu państwa, tam są poważne ograniczenia prawne, przed, 

postawiony przed właścicielem czy skarbem państwa. Takie ograniczenia, które 

de facto uniemożliwiają dokapitalizowanie takich spółek, czy też spłatę 

zobowiązań przez skarb państwa. Tak, że Panie Prezydencie, ja proponuję, żeby, 

żeby mówić naprawdę, przedstawiać sytuację od początku do końca. Oddawać 

stan rzeczywisty, prawdziwy, tak jak sprawy wyglądają. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Państwa, zanim 

udzielę głosu, proszę merytorycznie wypowiadać się na temat projektu 

konkretnej uchwały, bo przechodzimy zupełnie na inne pola i przedłużamy 

procedowanie tej uchwały. Proszę więc konkretnie do projektu tej uchwały. 

Proszę o zabranie głosu Marcina Marca. 

Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! 

Szanowni Państwo! Ja chciałbym powiedzieć w ten sposób. To bardzo dobrze, 

że przy szóstym roku z rzędu, nie podnoszeniu stawek podatkowych, jesteśmy  

w stanie być aktywni, jako samorząd na forum inwestycji. I rzeczywiście,  

jako samorząd no, dość dużo tych inwestycji realizujemy. Niemniej jednak,  

tam padły takie słowa Pana Prezydenta, że no, tutaj nasze stawki są,  

są rzeczywiście najniższe. Starachowice mają tą stawkę najwyższą. To prawda, 

Panie Prezydencie. No niemniej jednak, ja przejrzałem budżet Starachowic  

i tam praktycznie 110 mln prawie, jeżeli dobrze pamiętam, na budżet 

porównywalny z naszym blisko 300 mln, to są, to są inwestycje zaplanowane  

na przyszły rok. Więc rzeczywiście tamta skala tych inwestycji jest bardzo 

wysoka. Natomiast ja, tak jak mówię, my również bardzo dobrze jako samorząd 

sobie radzimy przy tych niższych stawkach i to tylko dobrze, bo jak przyjdą 

jeszcze gorszy czasy, a chyba przyjdą, to będziemy w stanie, no jednak,  

gdy będzie taka potrzeba delikatnie skorelować te stawki z tym, co się dzieje  

i z zapotrzebowaniem budżetu. Mamy się od czego odbić, więc myślę,  

że obydwa samorządy sobie tutaj doskonale radzą pod kątem inwestycji i stawek 

budżetowych. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Jerzego Wronę.  

Radny J. Wrona – Dziękuję bardzo. Chciałem się zgodzić z Panią 

Przewodniczącą, ażeby po prostu nie wprowadzać tutaj dyskusji, wyprowadzać 

poza tutaj temat, punkt w tej chwili omawiany. Moja wypowiedź rzeczywiście 

wiązała się bezpośrednio z projektem omawianej uchwały. Natomiast inne 

wypowiedzi, w tym Pana Prezydenta, który bardzo, no w sposób chyba 

nieuprawniony i taki no, nie przedstawiający właściwego obrazu, jaki jest stan 

finansów – wymienił z nazwy jednego z przedsiębiorstw. Po prostu moim 
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zdaniem, że, że tu tych, ta uwaga Pani Przewodniczącej chyba najbardziej trafna 

była w stosunku do wypowiedzi Pana Prezydenta i jednego z Panów Radnych, 

którzy też poprzedzały mają wypowiedź. Dziękuję za uwagę. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa! Szanowni Państwo 

Radni! Moja wypowiedź była do Państwa szczególnie skierowana, bo Państwo 

zabierają głos i mają prawo wypowiadania się. Więc chciałabym tutaj  

tą dyskusję sprowadzić na właściwe tory i koryguje to, co powiedział mój 

Kolega Jerzy Wrona. Czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę 

Mariusza Łatę o zabranie głosu. 

Radny M. Łata – Szanowna Pani Przewodnicząca! Ja tylko ad vocem,  

żeby nie mogłem znaleźć kryteriów, jakie musiały spełniać te wnioski. Z żalem, 

tylko muszę powiedzieć, że z żalem, albo z dumą, bo Ostrowiec Świętokrzyski 

znajduje się wśród takich miast jak: Kraków, Poznań, Kielce, gdzie urzędnicy 

pewnie nie potrafią składać wniosków, albo jakieś jest inne tło do 

podejmowania takich decyzji. Dziękuję w tej sprawie, więcej się nie będę,  

zabierał głosu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze w tym temacie, przy 

projekcie tej uchwały ktoś chciałby coś dodać? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na rok 2021. I głosujemy. Stanisław 

Choinka. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Morycińska Bożenna, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 
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Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Daniel Strojny, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa! Stwierdzam,  

że również i tę uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych na rok 2021 (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/112/2020 – załącznik nr 7 do protokołu. 

 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały  

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla potrzeb obliczania 

podatku rolnego na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w roku 2021. 

W materiałach na sesję otrzymaliśmy również opinię Świętokrzyskiej Izby 

Rolniczej w Kielcach w tej sprawie, a projekt uchwały był opiniowany przez 

wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę więc Przewodniczących  

o przedstawienie opinii Komisji. Przewodniczący Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Włodzimierz Stec, 

Przewodniczący Komisji Budżetu. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Wiceprzewodniczący 

Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – A. Zawadzki – 

Artur Zawadzki, Wiceprzewodniczący Komisji Strategii. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji 

Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Kamil Kutryba, 

Przewodniczący Komisji Samorządowej. Komisja Samorządowa pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wiceprzewodnicząca Komisji  

ds. Rodziny. 

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Mariusz Łata, Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Komisja 

Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. Pani Renata, Radna Renata 

Duda, proszę o zabranie głosu. 

Radna R. Duda – Nie, nie, nie ja przepraszam. Przez pomyłkę. Tak, że dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy ktoś z Państwa, ponawiam 

pytanie, chciałby coś dodać do projektu tej uchwały, czy zapytać? Nie widzę.  

W takim razie przechodzimy do głosowania projektu uchwały w sprawie 

obniżenia średniej ceny skupu żyta dla potrzeb obliczania podatku rolnego  

na obszarze Gminy Ostrowiec świętokrzyski na rok 2021. I głosujemy. Choinka 

Stanisław.  

Radny S. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
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Radna B. Morycińska – Morycińska Bożenna, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny W. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny W. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Daniel Strojny, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że i ten projekt 

uchwały przyjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta dla potrzeb obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy 

Ostrowiec świętokrzyski na rok 2021 (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/113/2020 – załącznik nr 9 do protokołu. 

 

4) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  

na lata 2021-2030. Mamy tutaj obecnego na sali z nami Pana Profesora 

Andrzeja Sztando, który również uczestniczył w posiedzeniach naszych komisji. 

Ale jeśli chcieliby Państwo dopytać jeszcze coś w kwestii tego projektu 

uchwały, mamy okazję skorzystać z wiedzy autora Strategii w naszym mieście.  

I proszę o zabieranie głosu ewentualnie Państwa, ale jeszcze zanim przejdziemy 

do dyskusji, poproszę Przewodniczących Komisji poszczególnych komisji Rady 

Miasta o przedstawienie nam opinii komisji. I kolejno, ponieważ ten projekt  

był procedowany na wszystkich komisjach, więc kolejno proszę o zabieranie 

głosu. Przewodniczący Komisji Budżetu.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Włodzimierz Stec, 

Przewodniczący Komisji Budżetu. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wiceprzewodniczący Komisji 

Strategii i Rozwoju Miasta.  

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii – A. Zawadzki – Artur Zawadzki, 

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii. Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji 

Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Kamil Kutryba, 

Przewodniczący Komisji Samorządowej. Komisja Samorządowa również 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wiceprzewodnicząca Komisji  

ds. Rodziny. 

Przewodnicząca ds. Rodziny – B. Morycińska – Komisja ds. Rodziny 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowana, Kultury i Sportu – M. Łata –

Mariusz Łata, Przewodniczący Komisji Wychowania, Kultury i Sportu. Komisja 

Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Może poproszę w takim razie, 

zanim będą pytania formułowane do Pana Profesora, proszę o zabranie głosu 

Pana Profesora – twórcy, autora Strategii.  

Profesor A. Sztando – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie 

Prezydencie! Szanowni Goście! Dzisiejsza sesja Rady ma charakter szczególny. 

Jest bowiem m.in. poświęcona właśnie przyjęciu Strategii Rozwoju Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021 – 2030. Strategii zapisanej w obszernym 

dokumencie, który jest wynikiem naszych wspólnych, intensywnych, prawie 

rocznych prac. Nie chciałbym jednak, abyśmy utożsamiali ją tylko ze zbiorem 

wytycznych zapisanych na licznych kartkach papieru. Jej treść jest bowiem 

znacznie szersza, a znaczenie niepomiernie większe. W związku z tym 

chciałbym w tej uroczystej chwili zaprezentować i przypomnieć wszystkim  

tu zgromadzonym, jak duże i odpowiedzialne, a jednocześnie dające wiele 

satysfakcji zadanie wspólnie wykonaliśmy. Przystępując do prac, w pełni 

zdawałem sobie sprawę, iż oczekiwania władz i społeczności Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski w stosunku do Strategii będą wysokie. Korzyści, jakie dzięki niej 

można uzyskać, są bowiem niebagatelne. Wspomnę tu chociażby  

o doskonaleniu wydatków inwestycyjnych, określeniu zasad zachowań władz  

w najpoważniejszych dla miasta sprawach, pozyskaniu nowych inwestorów  

i rozwijaniu współpracy z innymi samorządami, czy wreszcie o pozyskiwaniu 

środków finansowych z funduszy Unii Europejskiej. Mając to na uwadze, 
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zaproponowałem procedurę prac sprawdzoną zarówno w Polsce, jak i w krajach 

Unii. Jak wszyscy pamiętamy, rozpoczęło ją duże przygotowanie szkoleniowe, 

w którym uczestniczyliśmy na początku tego roku. I które poświęcone było 

zarządzaniu strategicznemu w samorządach gminnych, w tym w szczególności 

zagadnieniom budowania strategii rozwoju miast i wdrażaniu takich strategii.  

W dalszej kolejności planowany był cykl warsztatów strategicznych,  

ale pandemia zmusiła nas do zrealizowania ich później. Prace nad Strategią były 

jednak kontynuowane. Przeprowadzono zakrojone na szeroką skalę badania 

wszystkich sfer życia społeczno-gospodarczego miasta. Zebrano, 

przeanalizowano setki danych statystycznych, dokumentów, opracowań, aktów 

prawa lokalnego i innych źródeł. Dokonano także rozpoznania stopnia realizacji 

zadań składających się na dotychczasowe plany rozwoju Ostrowca 

Świętokrzyskiego. W wyniku tych prac stworzona została tzw. "diagnoza 

prospektywna" miasta i przeprowadzona jego analiza strategiczna. Następnie 

realizowane były spotkania konsultacyjne z udziałem kierownictwa 

administracji miejskiej oraz przedstawicielami oczywiście władz miasta. 

Analizowane były także ponad lokalne uwarunkowania rozwoju Ostrowca 

Świętokrzyskiego, rynkowe, środowiskowe, infrastrukturalne, społeczne, 

technologiczne i wiele innych. W tym także uwarunkowania zupełnie nowe, 

których źródłem jest wspomniana pandemia oraz działania władz krajowych  

i zagranicznych, służące jej spowolnieniu. Dzięki tym pracom diagnostycznym, 

analitycznym i konsultacyjnym możliwe było opracowanie pierwszej wersji 

projektu Strategii, a dzięki kolejnym konsultacjom, jej następnych coraz 

pełniejszych wersji. W dalszej kolejności, gdy tylko pozwoliły na to warunki,  

a dokładnie w dniach od 15 do 22 września przeprowadzone zostały 

wspomniane wcześniej warsztaty strategiczne, przy czym poprzedziło  

je ponowne szkolenie. W warsztatach uczestniczyły władze lokalne miasta,  

w tym bardzo duża grupa radnych, przewodniczący rad osiedli, naczelnicy 

wydziałów Urzędu Miasta, specjaliści, inni pracownicy administracji 

samorządowej, dyrektorzy, kierownicy i prezesi wszystkich jednostek i spółek 

Gminy, przedstawiciele władz powiatowych, gmin sąsiednich, reprezentanci 

jednostek administracji państwowej, reprezentanci społeczności gminy, 

organizacji pozarządowych, przedsiębiorstw, goście z regionu, zainteresowani 

mieszkańcy i inni. W sumie około 100 osób. W trakcie warsztatów wspólnie 

zidentyfikowaliśmy atuty, problemy zagrożenia, szanse rozwoju Ostrowca 

Świętokrzyskiego, a także preferencje, aspiracje jego mieszkańców  

i przedsiębiorstw. Określone zostały podczas nich również propozycje 

najważniejszych przedsięwzięć, jakie w ramach Strategii powinny zostać 

zrealizowane. Cały ten bardzo bogaty dorobek warsztatowy posłużył  

do kompleksowego udoskonalenia projektu Strategii i do przygotowania  

jej wersji finalnej. Ta z kolei udostępniona została publicznie mieszkańcom 

w ramach konsultacji społecznych w celu przedkładania uwag, dodatkowych 

sugestii. Wszystkie zebrane tą drogą uwagi zostały rozpatrzone, a przyjęte 
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posłużyły do wprowadzenia udoskonalających poprawek. Ostatnim etapem prac 

były posiedzenia wszystkich pięciu komisji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego, które miały miejsce wczoraj, przedwczoraj, podczas których 

projekt Strategii został omówiony i pozytywnie zaopiniowany. W tym miejscu, 

pragnę zwrócić szczególną uwagę na konstruktywną i merytoryczną atmosferę 

wszystkich wymienionych tu przeze mnie prac nad Strategią, zwłaszcza 

warsztatów strategicznych. Moim zdaniem, warsztaty udowodniły, że problemy 

miasta nie tyle dzielą, ile łączą władze miasta i administrację samorządową, 

mieszkańców w procesie poszukiwania ich najlepszych rozwiązań. Uważam,  

że taka prorozwojowa cecha Ostrowca Świętokrzyskiego z całą pewnością 

okaże się jeszcze niejednokrotnie równie ważna, jak zasobność lokalnego 

budżetu. Zwłaszcza jeśli przyjdzie nam żyć i pracować w trudniejszych niż 

dotąd czasach. Wracając do Strategii, jest to dokument o fundamentalnym 

znaczeniu dla rozwoju miasta. Zawiera hierarchiczną strukturę celów i zadań, 

których realizacja oznaczać będzie prawidłową ewolucją jego gospodarczej, 

społecznej, przestrzenno-środowiskowej sfery. Oczywiście nie sposób 

przybliżyć w tym krótkim wystąpieniu wszystkich jej cech. Skoncentruję się 

zatem na tych, które uważam za najważniejsze. Po pierwsze, Strategia to, 

Strategia ta odpowiada zarówno na oczekiwania, aspiracje, ambicje rozwojowe 

mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego i działających tu firm. Szeroko 

uwzględnia także potrzeby środowiska naturalnego i współczesne znaczenie idei 

rozwoju zrównoważonego. Odpowiada także na wyzwania nowej,  

popandemicznej rzeczywistości społeczno - gospodarczej. Na konieczność 

transformacji energetycznej, na nowe technologie, priorytetyzacji 

innowacyjności, na zmiany klimatyczne, a także na znane już nam wszystkim 

wyzwania związane z migracjami, ze starzeniem się społeczeństwa i wiele 

innych. Po drugie: Strategia jest odpowiednio elastyczna i posiada cechy 

adaptacyjne. Dzięki temu nie zdezaktualizują jej zmiany ekonomicznego,  

czy społecznego otoczenia, a także wnętrza miasta. Oczywiście, nie oznacza to, 

że dominują w niej dowolnie dające się interpretować ogólniki, jak to często  

w strategiach polskich samorządów bywa. Cele i metody rozwojowe zostały 

określone jasno, a działania taktyczne szczegółowo. Po trzecie, Strategia jest 

świadomym wyborem i chciałbym podkreślić tutaj to słowo – wyborem. 

Wyborem tych działań, co do których jesteśmy wszyscy przekonani,  

że uruchomią szereg korzystnych dla miasta impulsów rozwojowych. 

Oczekujemy, że ich realizacja zapoczątkuje nowy rozdział w jego współczesnej 

historii, umożliwiając lub znacząco ułatwiając pełne wykorzystanie wszystkich 

atutów i szans. Likwidując lub wyraźnie ograniczając problemy  

oraz zabezpieczając miasto przed zagrożeniami, w tym również przed tymi, 

których źródła są bardzo odległe. Po czwarte, dobrze sporządzona i wdrożona 

Strategia to magnes przyciągający środki finansowe do budżetu miasta i przede 

wszystkim do gospodarstw domowych. Samorząd, który posiada  

i konsekwentnie wdraża Strategię, budzi bowiem zaufanie i zainteresowanie 
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podmiotów gospodarczych. Długoterminowe inwestycje infrastrukturalne, 

perspektywiczne plany przestrzenne, kapitał ludzki, kapitał społeczny i ogólnie 

dobry lokalny klimat dla biznesu skłaniają przedsiębiorców, w tym 

zewnętrznych, do inwestowania i tworzenia nowych miejsc pracy. Nowe, dobre 

miejsca pracy zwiększają motywację, zmniejszają motywację do emigracji. 

Zachęcają do osiedlania się w mieście osób z sąsiednich gmin, a dla niektórych 

byłych mieszkańców mogą być nawet powodem do reemigracji.  

Tym zamierzeniom sprzyjać będzie nowa post-pandemiczna rzeczywistość 

społeczno-gospodarcza, zwłaszcza upowszechnianie się telepracy, teleedukacji, 

teleusług, internetowego handlu, administracji, cyfryzacja, automatyzacja, 

zmiany w trendach turystyki i wiele innych. Być może nawet sprawdzi się  

ta przyszłość, którą część dzisiejszych futurystów opisuje w następujący sposób: 

"W przyszłości, jeśli będziesz wystarczająco dobrze wykształcony i kreatywny, 

nie będziesz musiał mieszkać w wielkim mieście". Znaczenie rozwoju 

gospodarczego dla Ostrowca Świętokrzyskiego jest jednak jeszcze większe. 

Wszyscy przecież wiemy, że gospodarka to podatki, a podatki wpływające  

do budżetu miasta przesądzają o tym, jakie warunki życia, wypoczynku, 

edukacji, rozwoju osobistego samorząd jest w stanie zapewnić mieszkańcom.  

To z kolei także decyduje o migracjach, o  wartości kapitału ludzkiego, kapitału 

społecznego dla przedsiębiorców i o ich inwestycjach. I tak, koło koniunktury 

zamyka się i zaczyna kręcić się we właściwą stronę. I wreszcie po piąte, 

Strategia jest aktem zgody wszystkich ugrupowań, organizacji i grup 

społecznych. Sądzę, że można ją nazwać wielostronnym kontraktem lokalnym. 

Kontraktem dla Ostrowca Świętokrzyskiego. Kontraktem, który nie tylko, 

kontraktem, którego strony nie tylko wyrażają akceptację dla określonych 

działań, ale również deklarują pełne, długoterminowe uczestnictwo w tych 

działaniach i to niezależnie od tego, jaką rolę przyjdzie im pełnić w przyszłości. 

Wynikiem tychże działań będzie bowiem leżące we wspólnym interesie: 

aktywizacja lokalnej małej, średniej i dużej przedsiębiorczości, modernizacja  

i rozbudowa infrastruktury technicznej, rozwój materialnej bazy sportu, 

rekreacji, kultury i oświaty, rozwój funkcji rekreacyjno-turystycznych, 

ograniczenie przyczyn i skutków patologii społecznych, ochrona środowiska, 

poprawa spójności estetyki przestrzeni, wysoki poziom bezpieczeństwa  

i porządku publicznego, rozwój mieszkalnictwa i wiele innych.  

Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! Szanowni Goście! 

Dzisiejszy dzień nie kończy prac związanych ze Strategią. On tak naprawdę 

dopiero je rozpoczyna. Strategia nie ma przecież zdolności samosprawczych. 

Jest doskonałym narzędziem, ale tylko narzędziem. Efekt zastosowania  

tego narzędzia zależy w dużym stopniu od zdolności i zaangażowania osób, 

które będą się nim posługiwać. Osoby te muszą przy tym pamiętać,  

że zarządzanie strategiczne wymaga traktowania Ostrowca Świętokrzyskiego 

nie tylko jak obszaru działań administracyjnych, lecz przede wszystkim  

jak organizmu, którego rozwój wymaga świadomego i odpowiedzialnego 
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wychodzenia poza obowiązki wynikające z ustaw. Nie znam przyszłości,  

ale jeśli chodzi o teraźniejszość, to podczas prac nad Strategią zdążyłem się 

przekonać, że w Ostrowcu Świętokrzyskim osób o takich cechach nie brakuje. 

Ponadto, niepodważalnym powodem do wspólnej naszej radości jest fakt,  

że Strategia będzie służyć każdemu mieszkańcowi miasta. Jej kształt wynika 

bowiem z najpilniejszych potrzeb, a przyjęte zasady jej wdrażania służą ich jak 

najpełniejszemu zaspokojeniu. Istnieje również bardzo wysokie 

prawdopodobieństwo, myślę, że niemal pewność, że nie zostanie  

ona zapomniana. Zbyt wiele bowiem osób już dziś jest zainteresowanych  

jej realizacją. Ten społeczny monitoring gwarantuje, że jej wykonanie będzie  

nie tylko skuteczne, ale i efektywne, co ma niezaprzeczalne znaczenie w sytuacji 

powszechnego w naszym kraju niedoboru środków finansowych samorządów 

lokalnych w stosunku do ciążących na nich zadań. Kończąc, chciałbym wyrazić 

nadzieję, że realizacja Strategii stanie się dla władz i mieszkańców powodem  

do czerpania przyjemności i poczucia dumy z rozwoju tego, co dla nich 

wspólne. Z rozwoju demokratycznej wspólnoty samorządowej, którą z mocy 

prawa tworzą, i w której z woli własnej żyją – z rozwoju Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, Panie Profesorze.  

Czy w sprawie Strategii Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata  

2021-2030 chciałby ktoś zabrać głos? Proszę Radnego Andrzeja Pałkę.  

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Koleżanki, Koledzy 

Radni! Mili Goście! Ja mam pytanie do Pana Profesora. Na Komisji Budżetowej 

bardzo ładnie wspomniał Pan, że na kondycję jednostki samorządowej będzie 

miało duży wpływ coraz większa ilość pracodawców i podmiotów 

gospodarczych. Ja chcę powiedzieć, że nasz Pan Prezydent to zadbał o to,  

aby były grunty, aby te grunty były uzbrojone. Zadbał o to, aby najlepszych 

uczniów w szkołach nagrodzić dodatkowo. Zadbał o to, aby placówki szkolące, 

które osiągają najwyższe wyniki, przekraczające średnią krajową, uzyskały też 

wysokie wynagrodzenia, dodatkowe wynagrodzenia. Zadbał o to, o czym była 

mowa przed chwilą, oby utrzymać, jak to się mówi – stały podatek,  

nie podnosząc go nawet przez okres, jak słyszeliśmy 6 lat, tak również  

i od środków transportu. Co Pan Profesor myśli, co by jeszcze można było 

zrobić, żeby właśnie ten punkt bardzo ładnie, nawiązując do Strategii,  wpłynął 

na to, aby ilość pracodawców, bądź podmiotów gospodarczych mogła 

wzrosnąć? Bardzo proszę, jeśli można uzyskać informacje, dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Może jeszcze zapytam Państwa 

Radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos, żeby może Pan Profesor zbiorczo 

odpowiedział na nasze pytania? Proszę Marcina Marca o zabranie głosu.  

Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Szanowni 

Goście! Wysoka Rado! Ja chciałbym przede wszystkim wyrazić zadowolenie  

z tego, jaka to jest Strategia. Bo jest to Strategia zupełnie odmienna  

do dotychczas praktykowanych w naszym mieście. Jest to Strategia na pewno 
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nowoczesna, otwarta elastyczna, dostosowana do, do rzeczywiście,  

do wymogów dzisiejszego świata. A przede wszystkim, co z mojego punktu 

widzenia, może staje się nudne, ale gdzieś jednak tematy przedsiębiorczości 

gospodarki są mi bardzo bliskie, muszę podkreślić, jak ważną rolę w rozwoju 

przewidziano dla przedsiębiorczości, dla gospodarki i dla tej właśnie sfery życia 

publicznego, która się przekłada na, na to, jakim my będziemy tak naprawdę 

miastem. Tak, że bardzo się cieszę, że trafiliśmy właśnie na Pana Profesora, 

który no widzę, że rzeczywiście – no, obawiałem się, bo zawsze gdzieś jednak 

mam taką obawę, jeżeli ludzie ze świata nauki dotykają tego typu dokumentów, 

bo spotkałem się w swoim życiu z bardzo dużą ilością po prostu osób, które są 

teoretykami. Pan Profesor nie jest teoretykiem. Oczywiście, w jakim sensie jest, 

ale jest też przede wszystkim praktykiem i to rzeczywiście widać w tym 

podejściu. Bardzo, bardzo się z tego tytułu cieszę. Natomiast chciałbym 

zaapelować, żebyśmy my, jako radni pilnowali i tej kadencji, ale do radnych 

przyszłych kadencji, do przyszłych władz miasta, o to, żeby to nie był tylko 

dokument, żeby to nie był tego typu dokument, tak zwany "półkownik", który 

leży sobie po prostu na półce i zbiera kurz, tylko żeby to był żywy dokument, 

który będziemy wspólnie wdrażać, bo jeżeli się to uda w jakimś chociaż stopniu, 

to naprawdę zmienimy oblicze tego miasta. Tak, że, tak, że no chciałbym  

po prostu o to zaapelować do nas i do, do przyszłych władz. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radny chciałby zabrać głos? Nie widzę. Dariusz Kaszuba, proszę  

o zabranie głosu. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję Pani Przewodniczącej! Panie Prezydencie! 

Szanowni Radni! Drodzy Internauci! Jak zauważył mój przedmówca Kolega 

Radny Marzec, ten dokument, który będziemy za chwilę przyjmować, obejmuje 

strategię rozwoju naszego miasta do roku 2030. Pewne jest to, że nie będzie  

to ta nasza kadencja, bo skończy się ona znacznie wcześniej. I ten apel, który 

Kolega Radny Marcin Marzec wygłosił, to chyba jest jak najbardziej zasadny. 

Niemniej jednak, w rzetelnym opracowaniu Pana Profesora, które obejmuje  

280 stron, zauważyliśmy taki niepokojący stan równowagi między słabymi  

i mocnymi stronami miasta. Tak przeliczając, to jest mniej więcej po 10 stron 

materiału na jedną i drugą kwestię zagadnienia. Jeżeli chodzi o te słabe strony 

naszego miasta wykazane w analizie SWOT PLUS, ogromne wrażenie robi  

ich szczegółowość, bo mamy tutaj informacje od skutków ewentualnych 

pandemii, aż po bezdomność zwierząt i zjawiska wulgaryzacji życia 

publicznego, zwłaszcza wśród młodzieży, tudzież wandalizm. Więc spektrum 

tych z rzeczy jest naprawdę szerokie. Ja bardzo bym prosił i apelował również  

o to, abyśmy starali się już w naszej kadencji zacząć minimalizować te zjawiska,  

które są opisane w słabościach rozwojowych Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 

Tak, aby móc pod koniec kadencji stwierdzić, że znaczna ich część została 

zminimalizowana. Bo póki co, ten stan równowagi jest niepokojący. Dużo 

mocnych stron, ale również dużo słabości. Należy się nad nimi pochylić  
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i wspólnie pracując, starać by jak najmniej z nich zostało na następne lata. 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Kto jeszcze chciałby 

zabrać głos z Państwa? Proszę Radny Aron Pietruszka.  

Radny A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Goście! Jak tutaj moi poprzednicy zauważyli, jeśli chodzi o mocne, 

słabe punkty miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, istnieje coś takiego,  

jak stymulanty rozwoju miasta. Życzyłbym sobie, aby parlamentarzyści od lewa 

do prawa, również pomagali takim miastom jak Ostrowiec Świętokrzyski.  

Bo jednym ze stymulantów jest finansowania i wsparcia naszej Gminy.  

Są źródła zewnętrzne i źródła rządowe. Źródła rządowe, są to stymulanty  

II stopnia. Unijne – I stopnia. Chciałbym, aby po prostu samorządowcy, 

przepraszam, parlamentarzyści, europarlamentarzyści walczyli i pamiętali  

o to, że samorządy na te pieniądze czekają, a nie toczyli wojenek  

tam na górze. Dziękuję serdecznie.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy jeszcze ktoś? Proszę 

Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie 

Profesorze! Panie Prezydencie! Drodzy Mieszkańcy! Dokument jest, o którym 

mówimy, jest bardzo ważnym dokumentem, czego zwyczajnie nie trzeba nawet 

przypominać. Natomiast, oprócz jakości przygotowania, sporządzenia samego 

dokumentu, równie ważne, o ile nie ważniejszy jest sam proces wdrażania 

Strategii. I tutaj, mając doświadczenia z lat poprzednich wdrażania Strategii 

Rozwoju Miasta Ostrowiec Świętokrzyski, no nie chciałbym być pesymistą.  

Ale poprzednie Strategie również były, jak na owe czasy dokumentami  

przygotowanymi w sposób właściwy. Natomiast realizacja Strategii, niestety, 

doprowadziła do stanu, w którym aktualnie się znajdujemy. Największym 

kapitałem jest kapitał ludzki. Bez odpowiednich zasobów ludzkich, 

odpowiednio wykwalifikowanych pracowników, wyedukowanych, trudno jest 

wprowadzić jakąkolwiek politykę rozwoju. Natomiast, ostatnie lata pod tym 

względem zostały całkowicie zaprzepaszczone. Mamy do czynienia, o czym 

wielokrotnie mówiłem, ze znacząco wysokim, ujemnym przyrostem naturalnym, 

z dużą emigracją z naszego miasta, z błyskawicznym wręcz starzeniem się 

społeczeństwa naszego miasta. Przypomnę tylko, że w ciągu ostatnich 

kilkunastu lat liczba osób aktywnych zawodowo w naszym mieście zmniejszyła 

się o 10 tys. osób. Jest to praktycznie można powiedzieć dramat, jeśli chodzi  

o zasoby ludzkie. Seniorzy są oczywiście bardzo wartościową częścią 

społeczeństwa. Natomiast, osoby w wieku emerytalnym w niewielkim stopniu 

angażują się w pracę zarobkową z oczywistych względów. Te osoby już swoje 

najlepsze lata oddały również dla społeczeństwa, dla edukowania, jak robili  

to nauczyciele, czy pracownicy służby zdrowia dbali o nasze, o nasze zdrowie, 

pracownicy zakładów przemysłowych wypracowywali produkt narodowy, 

dawali wszystkim mieszkańcom tak naprawdę podstawy materialne bytu. 
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Natomiast w stanie obecnym będzie bardzo trudno miasto rozwijać, ponieważ 

absolwenci nie wracają do naszego miasta. Również osoby, które legitymują się 

dzisiaj nieco niższym poziomem wykształcenia, czy na poziomie wręcz 

gimnazjalnym, czy, czy zawodowym, czy średnim, również bardzo chętnie 

wyjeżdżają z naszego miasta. I to również stawia bardzo poważne wyzwania 

przed władzami naszego miasta. A obawiam się, że nasze władze z Panem 

Prezydentem Górczyńskim na czele, nie do końca zauważają te potrzeby.  

I prosiłbym Pana Profesora do odniesienia się właśnie co do tych zasobów 

ludzkich. Czy Pan Profesor widzi możliwość realizacji głównych celów tej 

Strategii? Czy w obecnym stanie, w jakim się znajdujemy, jeśli chodzi o zasoby 

ludzkie, czy nie jest tutaj konieczne dodatkowe zachęty dla absolwentów 

uczelni, czy też szkół, do osiedlenia się w Ostrowcu? Dziękuję. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pozwolicie Państwo, że teraz 

udzielę głosu Panu Profesorowi, bo tych pytań już jednak sporo padło. I proszę 

o zabranie głosu Pana Profesora Andrzeja Sztando. 

Profesor A. Sztando – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pozwolę sobie odnieść 

się do kwestii podniesionych przez Państwa Radnych w takiej kolejności,  

jak one były tutaj przedstawiane.  

Jeśli chodzi o stymulowanie rozwoju gospodarczego. Proszę Państwa, to jest 

działalność, która nigdy nie ma końca. Tu nie ma takiego stanu, w którym 

można powiedzieć – "dobra, zrobione zostało to, co należało zrobić. Teraz 

można tylko się przyglądać, jak napływają inwestycje." Dobrze by było, gdyby 

tak było, ale niestety, życie gospodarcze takie nie jest. Potrzeby przedsiębiorców 

non stop ewaluują. Warunki rynkowe non stop się zmieniają i trzeba cały czas te 

warunki rynkowe i potrzeby przedsiębiorców znać. Czynniki rozwoju 

gospodarczego – znać, wiedzieć, ile ich się u siebie w mieście ma. Wiedzieć, 

skąd można ściągnąć te, których brakuje. Jak to wszystko ze sobą połączyć?  

Z całą pewnością bardzo dobrze jest, i to jest absolutnie warunek konieczny, aby 

miasto było wyposażone z jednej strony w odpowiednią infrastrukturę 

techniczną, z drugiej strony w odpowiednie plany przestrzenne. To jest dziś 

absolutnie minimum. Ale uzbrojony grunt to posiada wiele miast. Miejscowe 

plany również posiada wiele miast. I to, co decyduje o wyborze takiego, czy 

innego miasta z punktu widzenia inwestora, to są dziś czynniki inne, niż twarde. 

Twarde czynniki, czyli ta twarda infrastruktura jest w wielu miejscach. Tym 

można było wygrywać konkurencję z innymi miastami, tym można było 

wygrywać konkurencję z innymi miastami, również za granicą, 20 lat temu. 

Dziś nasze przewagi konkurencyjne w globalnym konkurowaniu o kapitał, nasze 

– w sensie – polskie, to nie są już przewagi oparte na taniej pracy, tanim gruncie 

i tanich usługach infrastrukturalnych. Dziś trzeba mieć coś więcej. Trzeba mieć 

kapitał ludzki. Trzeba mieć kapitał społeczny. Trzeba mieć ludzi. Ludzi jak 

ludzi, którzy są dziś, ich kreatywność ich innowacyjność, ich zaangażowanie, 

ich kapitał społeczny, czyli relacje, które łączą ludzi danej społeczności. To jest 

to, co decyduje o, oczywiście oprócz tych czynników twardych, one dalej 
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pozostają ważne, ale tym czynnikiem przesądzającym są dzisiaj właśnie 

czynniki miękkie. W związku z tym po pierwsze: edukacja, edukacja i edukacja, 

i jeszcze raz. I to nie tylko edukacja, która się mieści w podstawie programowej, 

ale edukacja dalece poza nią  wykraczająca. To jest m.in. wykraczanie poza te 

zadania ustawowe, o których Państwu wcześniej wspominałem. Po drugie: cały 

czas dialog. Po trzecie: odpowiedni marketing terytorialny, w którym promocja 

międzynarodowa, promocja to jest tylko jeden element. Dlatego, że nawet 

najlepsi przegrają, jeśli nikt o nich daleko nie wie. Więc to jest bardzo kluczowy 

element. Niezwykle ważne jest również wzmacnianie zdolności organizacyjnych 

samorządu do obsługi procesów inwestycyjnych, do nawiązywania kontaktów  

z przedsiębiorcami, do wychodzenia im na przeciw, do kontaktowania się z nimi 

wtedy, kiedy oni np. znajdują się 10 tys. km stąd, i nigdy nie słyszeli  

o Ostrowcu Świętokrzyskim, albo nawet nie za bardzo o tej części świata.  

Do nich trzeba docierać. Raz, drugi, trzeci, setny – jeden kontakt na sto 

przyniesie relacje, przyniesie zainteresowanie. I to trzeba dalej ciągnąć. Ja 

miałem przyjemność napisać moją rozprawę doktorską na ten temat, ale już  

20 lat temu to miało miejsce. Ale są tacy, którzy do dziś piszą bardzo dobre 

publikacje dla samorządu na temat tego, jak prowadzić lokalną politykę 

gospodarczą, i jak nawiązywać nowe relacje z przedsiębiorcami. Jest bardzo 

dużo sposobów, łącznie z takimi czynnikami, które mają charakter bardzo 

psychologiczny, dlatego że po drugiej stronie tam, gdzie mówimy  

o inwestorach, to są nie tylko bezduszne podmioty gospodarcze, ale tam są 

również ludzie. Ludzie, których kulturę, np. pochodzą z różnych części świata, 

trzeba rozumieć, znać, umieć mówić ich językiem. W ten sposób tworzyć z nimi 

więzi, w ten sposób ich przyciągać. Więc to jest, to jest duże wyzwanie – zdaje 

sobie z tego sprawę. Czy jest obowiązkowe kształcenie pracowników urzędu 

miasta pod kątem zwyczajów, np. mieszkańców Japonii? Żadna ustawa do tego 

nie zobowiązuje. Czy istnieje możliwość ściągnięcia takiego przedsiębiorcy, 

jeśli się nie jest najlepszym na świecie, ale wystarczająco dobrym? Jest. Pod 

warunkiem, że właśnie tą kulturę się zna, język obcy się zna. Jest oczywiście – 

ma się te wszystkie twarde rzeczy typu: grunt, infrastruktura, itd. I ma się ludzi, 

ma się kapitał społeczny i środki. Więc to jest oczywiste. Tu nie ma jednego 

narzędzia takiego cudownego, które by, jak czarodziejska różdżka, po 

zastosowaniu odmieniał obraz rzeczywistości. Są setki, jeśli nie więcej 

drobnych narzędzi, które trzeba stosować razem. Jeśli chodzi tutaj, pozwolę 

sobie tą – teoretyczny, a praktyczny charakter. Zgadzam się oczywiście z Panem 

Radnym, który stwierdził, że jest wielu teoretyków, którzy nie mają 

doświadczenia praktycznego. Tak się składa i wdzięczny jestem różnym siłom 

za to, że ja je mam. Ale również jestem teoretykiem, też. Co do proporcji 

między silnymi a słabymi stronami. No, taka jest prawda. Ostrowiec ma różne 

problemy, i jakby tu nie musimy czarować siebie i mówić, że nie ma, bo ma.  

I wiemy o tym i dobrze, że o tym wiemy. Ale ma też silne strony i ma ich dużo. 

I należy wykorzystywać te dobre, żeby przezwyciężać te złe. To jest, to daje 
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nadzieję. To są możliwości. To nie jest beznadziejna sytuacja. Zresztą jest wiele 

procesów, które już można dostrzec i widać, że dobre strony można dobrze 

wykorzystać.  

Fundusze zewnętrzne są oczywiście bardzo istotne. Z jednej strony oczywiście, 

ja sobie zdaję sprawę z tego, że im więcej własnych środków takich, które 

mamy, gromadzimy sami jako samorządy, tym więcej samorządności. Im więcej 

środków transferowanych, tym więcej realizujemy tego, co ktoś wymyślił, 

gdzieś tam wyżej. Czyli to jest już sytuacja znacznie mniej samorządowa. I tu 

proporcje w tym zakresie się generalnie w skali kraju zmieniają na, w kierunku 

wzrostu udziału tych transferów zewnętrznych. Ja nawet na szkoleniach 

Państwu, na tych naszych spotkaniach warsztatowych, również mówiłem, że 

mam pewną obawę odnośnie, może nie w bliskiej, ale w dalekiej przyszłości, 

dotyczącej tego, jak będą rozwiązywać samorządy w Polsce strategiczne 

problemy, jeśli przez ostatnie kilka dekad przyzwyczaiły się do tego, że każdy 

strategiczny problem jest rozwiązywany za środki zewnętrze. Co się stanie, jeśli 

tych środków zewnętrznych kiedyś nie będzie? To nawet nie ma pewnej kultury 

organizacyjnej, pewnych przyzwyczajeń, pewnej świadomości, że strategiczne 

problemy można rozwiązywać za środki własne. No, ale wszystko wskazuje  

na to, że będziemy mieli te środki zewnętrzne w najbliższych latach, więc jakby 

ten problem jeszcze się nie pojawi. Ale wcześniej, czy później, trzeba się będzie 

z nim zmierzyć, ale pewnie nie tyle na poziomie Ostrowca, ile w ogóle  

na poziomie wszystkich samorządów. Pozwolę sobie jeszcze tutaj odnieść się  

do tych spraw społecznych dotyczących no, choćby różnych zjawisk, takich 

negatywnych, dotyczących różnych wzorców postępowania społecznego: 

roszczeniowych, agresywnych, itd. To, co tutaj zostało podniesione, proszę 

Państwa, to wszystko się łączy. To nie jest tak, że rozwój społeczny to jest tam 

jakaś jedna sfera. Rozwój gospodarczy to jest jakaś inna i to są dwa zupełnie  

ze sobą niepowiązane światy i możemy je rozpatrywać oddzielnie. Nie możemy. 

Ten kapitał społeczny, który dziś jest istotny z punktu widzenia rozwoju 

gospodarczego, to jest przecież to, co nas łączy albo to, co mogłoby nas łączyć, 

albo to, co między nami jest, a należałoby usunąć, bo jest pewnym konfliktem, 

nie zrozumieniem, jakąś agresją między członkami społeczności lokalnej, itd., 

itd. To są także, to jest cała taka szeroka część wiedzy ekonomicznej dotycząca 

tzw. kosztów transakcyjnych. Im mniejsze zaufanie między ludźmi, tym więcej 

trzeba kosztów ponosić związanych z brakiem tego zaufania. Bardzo 

wymiernych kosztów, które się przekładają na to, jak gospodarczo się 

rozwijamy, i jaki dobrobyt mamy. Im mniej zaufania, tym mniej dobrobytu.  

Tak skracając całą tą relację. I wreszcie, czy da się wdrożyć? Ja wierzę, że tak. 

To jest jak najbardziej możliwe. Proszę nie traktować Strategii jako dokumentu, 

co do którego tak już Państwu na komisach, na warsztatach mówiłem,  

ale powtórzę, że każda gmina, która nie zrealizowała absolutnie 100% 

zamierzeń strategicznych, to poniosła porażkę. Absolutnie nie. Nie ma takich 

gmin, które by zrealizowały 100% zamiarów, zwłaszcza na okres 
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dziesięcioletni. Oczywiście trzeba dążyć, nie tylko do skuteczności,  

ale i do efektywności realizacji tych zadań i zrealizować z nich jak najwięcej,  

i jednocześnie też monitorować Strategię. Zresztą w Strategii jest wskazane,  

w jaki sposób to robić i aktualizować ją. Dlatego, że przyszłość z całą 

pewnością będzie niosła jeszcze różne wyzwania, których dziś nikt nie jest  

w stanie przewidzieć. Sami wiemy, jak świat się szybko i głęboko może 

zmienić. Ważne jest tylko, żeby wiedzieć, czego się chce, jakie się ma wartości, 

w którym kierunku się dąży. Jak to się wie i nie zapomina się tego, i podejmuje 

się działania w tych kierunkach, to zarządza się strategicznie. I tego Państwu 

życzę. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, w takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii 

Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2030. Głosujemy: 

Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska  – Przepraszam, Morycińska Bożenna, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak  – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2030 (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/114/2020 – załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Chciałam podziękować Panu 

Profesorowi za tak olbrzymi wkład pracy i zaangażowanie w to, żeby stworzyć 

dla nas tą Strategię. Myślę, że przy tutaj udziale naszego Wiceprezydenta 

Dominika Smolińskiego i jego pracowników. Jest to ogromny materiał, który 

przed nami niesie szalone wyzwania. Myślę, że te nasze spotkania i ta nasza 

współpraca nie zakończy się na tym roku, że jeśli będziemy potrzebować Pana 

wsparcia, czy pomocy, czy podpowiedzi, to myślę, że Pan Profesor ją chętnie 

udzieli. I chciałabym życzyć Panu Profesorowi dużo zdrowia na ten Nowy Rok. 

Wszystkiego dobrego, pomyślności, spokojnych tych Świąt i optymizmu,  

że wszystko się jednak skończy z tym COVIDEM, i wszyscy wrócimy na tą salę 

obrad, i wszyscy wrócimy do codzienności, jak było przed COVIDEM. 

Wszystkiego dobrego na Święta Panie Profesorze. A tak jeszcze dla nas 

Radnych, to mi się wydaje, że taka uwaga, że nie spodziewajmy się, Szanowni 

Państwo, że Pan Prezydent tylko sam będzie wnosił różne pomysły, różne 

projekty, przedsięwzięcia gospodarcze i nie tylko. My też jesteśmy po to,  

żeby podpowiadać, żeby na komisjach dyskutować, żeby wnosić własne 

pomysły, bo też stanowimy potencjał. Gdzie te nasze podpowiedzi, uwagi 

bardzo się, myślę Panu Prezydentowi i w ogóle, pracownikom, którzy będą 

tutaj, w jakiś sposób starać się wdrażać w jak największym stopniu  

tą Strategię, to te nasze pomysły i podpowiedzi będą bardzo przydatne. To taka 

moja drobna uwaga. I myślę, że kończymy już ten punkt obrad. Przechodzimy  
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w takim razie do – proszę Pana Prezydenta jeszcze o zabranie głosu.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Nie, Profesor jeszcze przede mną.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Tak, proszę Panie Profesorze.  

Profesor A. Sztando – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Goście! Z mojej strony, ja również chciałbym złożyć głębokie 

podziękowania. Co do optymizmu, to jestem urodzonym optymistą, optymistą 

Pani Przewodnicząca. W moim zawodzie trzeba. Więc to jest, ale oczywiście 

bardzo serdecznie dziękuję za życzenia optymizmu. To był i jest dla mnie 

zaszczyt móc pracować z Państwem i jednocześnie ogromna przyjemność  

i bardzo wszystkim Państwu za to dziękuję. Bardzo dziękuję Pani 

Przewodniczącej, Paniom, Panom Radnym za współpracę podczas budowy 

Strategii. Bardzo dziękuję Panu Prezydentowi za zapewnienie bardzo dobrych 

warunków organizacyjnych całego procesu. Jestem ogromnie wdzięczny Panu 

Zastępcy Prezydenta – Panu Dominikowi Smolińskiemu za ogromną pomoc, 

wkład pracy, bieżące kontakty, serdeczność i taką nazwijmy to wręcz 

partnerską, rodzinną niemal atmosferę przy budowie tej Strategii. Jestem bardzo 

za to wdzięczny, bo to jest, to jest ogromnie duża wartość i wskazuje na to,  

jak bardzo wszystkim nam tutaj zależy, na tym, żeby ta Strategia nie tylko 

powstała, ale, ale była wdrażana. Życzę Państwu sukcesów we wdrażaniu tego 

planu i deklaruję moją dyspozycyjność dla Państwa we wszystkich pracach 

wdrożeniowych z nią związanych. Bardzo serdecznie dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo. 

Proszę o zabranie głosu Pana Prezydenta.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni. Szanowni Goście. Internauci! Panie Profesorze – podziękowania. 

Podziękowania w imieniu wszystkich nas tu obecnych dla Pana, za Pana pracę, 

za współpracę. Przyjęta uchwała o Strategii jednomyślnie. To pokazuje, że ten 

dialog na poziomie lokalnym w Ostrowcu jest. Chcę Pana zapewnić, że wiemy, 

co chcemy. Mamy określone wizje. Wiemy, w którym kierunku mamy pójść  

i byle nam tylko nie przeszkadzano, no to już sobie poradzimy. Jestem 

przekonany, że w osobie Pana Profesora będziemy mieli ambasadora Ostrowca 

Świętokrzyskiego w wielu obszarach, w wielu gremiach i życzyłbym sobie  

i nam wszystkim, aby Pana głos był słyszalny również na wyższych poziomach. 

Bardzo serdecznie dziękuję. 

 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Przechodzimy 

do kolejnego projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości  

o powierzchni 0,4782 ha w rejonie ulic: Jana Samsonowicza i ul. Rudzkiej. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. 

Proszę Wiceprzewodniczącego Komisji o zabranie głosu.  

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – A. Zawadzki – 

Artur Zawadzki – Wiceprzewodniczący Komisji Strategii. Projekt uchwały, 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę Andrzej Pałka.  

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Koleżanki, Koledzy 

Radni! Mili Goście! Ja chcę powiedzieć, że jest to kolejny krok Pana Prezydenta 

w pozyskiwaniu gruntów. I to, co Pan Profesor właśnie między innymi 

podkreślał, no jest to niezbędne, bo scalanie takich gruntu do większej 

aglomeracji być może ściągnie w najbliższym czasie potencjalnego podatnika, 

czy podmiotu gospodarczego. Za to dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś chciałby jeszcze 

z Państwa zabrać głos? Nie widzę w takim razie przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości o pow. 0,4785 ha w rejonie 

ulic: Jana Samsonowicza i ul. Rudzkiej. I głosujemy: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska –  Morycińska Bożenna, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 
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Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak  – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę 

podjęliśmy jednogłośnie.  

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości  

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/115/2020 – załącznik nr 13 do protokołu. 

 

6) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały  

w sprawie zbycia części nieruchomości o pow. 0,074 ha położonej  

w Ostrowcu Świętokrzyskim przy ul. Alei Jana Pawła II. Projekt uchwały  

był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Wiceprzewodniczącego o zabranie głosu.  

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – A. Zawadzki – 

Artur Zawadzki, Wiceprzewodniczący Komisji Strategii. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały w sprawie zbycia części nieruchomości  

o pow. 0,074 ha położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim przy ul. Aleja Jana 

Pawła II. I przechodzimy do głosowania: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda –Duda Renata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska –Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak  – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. Artur Zawadzki. 

Radny A. Zawadzki – Już, miałem problemy. Artur Zawadzki, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie. 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zbycia części nieruchomości 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/116/2020 – załącznik nr 15 do protokołu. 

 

7) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Następny projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości służebnością 

przesyłu na rzecz T-Mobile Polska S.A. z siedzibą w Warszawie,  

ul. Marynarska 12. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  

i Rozwoju Miasta. Proszę Wiceprzewodniczącego Komisji o zabranie głosu.  

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii – A. Zawadzki – Artur Zawadzki, 

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii. Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania  

do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości 

służebnością przesyłu na rzecz T-Mobile Polska S.A. z siedzibą w Warszawie, 

ul. Marynarska 12. I głosujemy: Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska –Bożenna Morycińska, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec –Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny –Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody  

na obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/117/2020 – załącznik nr 17 do protokołu. 

 

8) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie 

gminnych nieruchomości gruntowych położonych w Ostrowcu 

Świętokrzyskim przy ul. Targowej, na os. Ogrody i przy ul. Mieczysława 

Radwana. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju 

Miasta. Proszę Wiceprzewodniczącego o podanie nam opinii komisji. 

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – A. Zawadzki – 

Artur Zawadzki, Wiceprzewodniczący Komisji Strategii. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Nie wiem, czy Pan 

Wójcik Karol opuścił nasze obrady? Czy też chwilowo. Aha, czyli od tej pory 

będzie nas 20 osób, bo Karol Wójcik opuścił obrady. Proszę Państwa, 

stwierdzam, że tą uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. I przechodzimy  

do kolejnego projektu uchwały. A przepraszam, bo tutaj małe zamieszanie  

z Karolem Wójcikiem. Ale zaraz, siódemkę głosowaliśmy. Tak, tak, tak, 

przepraszam, przepraszam. To ja stworzyłam małe zamieszanie.  

Czy są uwagi do projektu tej uchwały? Może tak, bo już w końcu nie wiem, czy 

już Państwa pytałam, czy nie. Przepraszam. Nie widzę uwag. W takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

bezprzetargowe wynajęcie gminnych nieruchomości gruntowych położonych  

w Ostrowcu Świętokrzyskim przy ul. Targowej, na os. Ogrody oraz przy  

ul. Mieczysława Radwana. I głosujemy, kto jest za, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? Czytam nazwiska: Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska –Bożenna Morycińska, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Stwierdzam, że uchwałę 

podjęliśmy jednogłośnie. 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody  

na bezprzetargowe wynajęcie gminnych nieruchomości gruntowych (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/118/2020 – załącznik nr 19 do protokołu. 

 

9) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Następny projekt uchwały  

w sprawie wniesienia wkładu niepieniężnego (aportu) w postaci prawa 

własności części nieruchomości. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę o podanie nam opinii komisji. 
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Wiceprzewodniczący Komisji Strategii  i Rozwoju Miasta – A. Zawadzki – 

Artur Zawadzki, Wiceprzewodniczący Komisji Strategii. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję, czy Państwo Radni mają pytania  

do projektu tej uchwały? Proszę Radną Grażynę Maj o zabranie głosu.  

Radna G. Maj – Pani Przewodnicząca! Szanowna Rado! Mam pytanie w czyich 

zasobach były wcześniej te lokale?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę jeszcze o zabranie głosu 

Artura Głąba.  

Radny A. Głąb – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Na Komisji dowiedzieliśmy się, że ilość osób oczekujących 

w ZUM na mieszkania, to bodajże 297 osób. I tu nasuwa się pytanie, ile z tych 

osób jest zainteresowanych nabyciem mieszkania o właśnie takich metrażach.  

A przypomnę, że jest to 10 mieszkań i metraże począwszy od 21 przez 35 

no, aż do 48 m2. Czy są takie osoby, które byłyby zainteresowane nabyciem 

takiego mieszkania? Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę, Panie Prezydencie o odpowiedź. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Bardzo szybciutko, mamy tutaj na sali 

również Pana Dyrektora Łukasza Dybca, Panią Naczelnik Annę Targowską, 

Panią Prezes Kostrzewę z OTBS-u, więc są przygotowani Państwo. Ale tak  

w skrócie do Pani Radnej Grażyny Maj. Mieszkania wszystkie były w zasobach 

Zakładu Usług Miejskich. Te mieszkania proponujemy, aby przenieść aportem 

do spółki OTBS. Natomiast, to pytanie odnośnie nabycia to nie bardzo 

rozumiem, bo my ich nie sprzedajemy. Ja nie mam wiedzy, ile osób chce nabyć 

– czytaj "kupić", bo tak rozumiem pojęcie „nabyć”. Jeżeli chcę wynająć, no to,  

to jest właśnie ten krok, który chcemy wykonać. I ten krok, który tu 

zaproponowaliśmy Państwu wynika z konsultacji, z prac nad Strategią.  

To właśnie w tym obszarze konsultacji ze społeczeństwem wyszło na to, że jest 

pewna grupa społeczna, która nie kwalifikuje się do pozyskania mieszkania  

w ramach zasobów socjalnych. Nie spełnia kryteriów mieszkania komunalnego, 

ale ma pieniądze, ma środki, żeby takie mieszkanie wynająć. To mieszkanie 

nigdy nie przejdzie na własność tych osób, które będą miały taką możliwość 

wynajęcia. Chcemy tutaj wyjść naprzeciw i OTBS otworzy taką furtkę dla osób 

wynajmujących mieszkania w ramach OTBS-u. To nasza spółka, której 

jesteśmy w  100% właścicielem, jako OTBS będzie miała możliwość takiego,  

w konkursie, wynajęcia tych lokali. To jest pierwszy krok. Wzory innych miast, 

Rzeszowa i wielu innych pokazują, że przyjęła się taka formuła, że te 

mieszkania wynajmują od spółek miejskich mieszkańcy i to jest z korzyścią dla 

wszystkich. Z jednej strony ten wynajem jest dużo tańszy niż na wolnym rynku, 

bo proszę zobaczyć, jak kształtują się stawki na wolnym rynku – one są 

naprawdę duże. I tu dajemy taką możliwość. Chcę podziękować tutaj, na ręce 

wymienionych przeze mnie osób: Pana Dyrektora Dybca, Pani Prezes 

Kostrzewy i Pani Naczelnik Anny Targowskiej, dlatego, że te jednostki ze sobą 
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bardzo ściśle współpracowały, miały na to dosyć krótki czas, powstały 

określone regulaminy, określone standardy, jak to ma wyglądać. Zakładam 

wersje, że jeżeli się to przyjmie, bo to jest pilotaż, chcę podkreślić,  

że wychodzimy znowu, jako jedni z pierwszych w tej części, bo nie ma  

w naszych sąsiednich miastach takich możliwości, jeżeli ten pilotaż się 

przyjmie, to zakładam wersje, że będziemy za jakiś czas proponować Państwu 

Radnym, aby jak gdyby tą pulę rozszerzyć. To jest tak, jak mówię – pilotaż, 

sprawdzimy, na ile te mieszkania będą się cieszyć popularnością i to jest słuszna 

uwaga Pana Radnego Artura Głąba, że te mieszkania to są takie kawalerki, 

dwupokojowe, żeby zobaczyć. One powinny być najbardziej popularne. 

Najbardziej – powiem trywialnie – "chodliwe". Sprawdzimy, jak to wejdzie.  

Być może, że będziemy rozszerzać również o inne. Miasto ma w swoich 

zasobach takie możliwości. Chcemy tutaj się posiłkować wspólną współpracą  

i też zapewniam, że jednym z kryteriów było to, że nikt z tych osób nie może 

posiadać na własność, żeby też ukrócić trochę spekulacje, więc te osoby, które 

będą chciały skorzystać, muszą się liczyć z tym, że jeżeli ktoś ma tytuł prawny 

do jakiegokolwiek lokalu, nie będzie mógł skorzystać z takiego przywileju, 

jakim jest wynajęcie od OTBS-u. To tak w skrócie, dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych chciałby dopytać? Artur Głąb, proszę. 

Radny A. Głąb – Bardzo dziękuję za odpowiedź. Tak, oczywiście chodziło  

o wynajem. Natomiast, chciałbym jeszcze dopytać według jakiego regulaminu, 

bądź jakich reguł takie mieszkania będą wynajmowane? Czy taki regulamin 

będzie opracowany, czy dołączony, bo w projekcie uchwały, no takiego 

regulaminu nie widzimy i nie wiemy wobec tego, w jaki sposób takie 

mieszkania będą wynajmowane i przyznawane? 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę, Panie 

Prezydencie.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Z bardzo prostej przyczyny. To jest 

wewnętrzny regulamin spółki prawa handlowego, spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością OTBS. I to jest ich wewnętrzny regulamin. Będzie  

to podjęte decyzją Zarządu Ostrowieckiego Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego. Ja draft tego regulaminu mam przed sobą. On zawiera 6 stron.  

To jest bardzo szczegółowy dokument, analityczny w oparciu o też, jak gdyby 

taki benchmarking innych miast. Dziękowałem tutaj pracownikom  

za wypracowanie tego regulaminu. I naprawdę tutaj jeszcze raz dla Pani Prezes 

Małgorzaty Kostrzewy podziękowania, bo to jest duży wysiłek. To jest pilotaż. 

Do tej pory tego nie było, więc tak jak mówię, sprawdzimy jak to wyjdzie  

i zakładam też wersje elastyczności, że tam są też takie określone kwoty. Ja już 

nie chcę przytaczać konkretnych sum. Jest cztery, bodajże takie przedziały 

finansowe: 110%, 165%, 205%, 240% i powyżej 240%, czyli pięć takich 

przedziałów, które też uzależniają to nabycie, przepraszam, to wynajęcie, 
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wynajęcie. Przepraszam najmocniej. Mówimy cały czas, tylko i wyłącznie  

o wynajęciu. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych chciałby? Proszę Mateusz Czeremcha.  

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie 

Prezydencie! Tutaj Pan Artur Głąb zadał pytanie. Myślę, że sens tego pytania 

wszyscy chyba rozumiemy. Ja może troszeczkę sprecyzuje, bo, bo myślę, że Pan 

Radny Artur Głąb był zainteresowany tym ilu, ile z tych osób oczekujących  

na przydział mieszkań z ZUM-u, których to osób jest 297, ile jest 

zainteresowanych objęciem w posiadanie właśnie mieszkań o tym metrażu,  

na które są, jak przypomnę od dwudziestu kilku do czterdziestu sześciu metrów. 

Czyli, ile osób jest zainteresowanych objęciem mieszkań właśnie o takim 

metrażu? Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Duża kariera dla Pana Artura Głąba, że ma 

takiego, że tak powiem rzecznika swojego, który wie, co myśli i co chciał 

zapytać. Ja myślę, że oddam głos Panu Wiceprezydentowi Piotrowi Dasiosowi, 

który też kiedyś pełnił funkcję prezesa OTBS-u i bardzo mocny udział brał  

w tych pracach, żeby tu szczegółowo Państwu wyjaśnić, dziękuję. 

Wiceprezydent Miasta – P. Dasios – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni! Szanowni Goście! Tutaj na komisjach Rady Miasta poruszaliśmy  

ten temat i ten temat także się przewinął. Ja go tu spróbuję rozwinąć, bo tutaj  

z jednej strony, Panu Radnemu Arturowi Głąbowi chodzi o to, czy, bo jest spora 

kolejka osób, które oczekują na mieszkania z zasobów komunalnych  

i socjalnych. Natomiast też tłumaczyliśmy, że ta kolejka też dotyczy raczej 

większych mieszkań, ponieważ no, sporo osób tam posiada dzieci. Natomiast, 

tak jak sam Pan Radny stwierdził, że te mieszkania, tam jedno jest tylko takie 

48-metrowe, dwupokojowe, jedno tam trzydziesto kilkumetrowe, a resztę to są 

takie bardzo małe mieszkania 21-metrów, do dwudziestu kilku metrów, na które 

generalnie jest mniejsze zapotrzebowanie, bo według tutaj regulaminów 

dotyczących mieszkań komunalnych, socjalnych, jeżeli są dzieci, większa musi 

przypadać określona ilość metrów i tutaj oczekiwania ludzi są raczej w kierunku 

większych mieszkań. Poza tym, my nie uszczuplamy generalnie zasobów 

gminnych, ponieważ tutaj, jak Państwo ostatnio pewnie z prasy się dowiedzieli, 

że przekazaliśmy tutaj, miasto kolejnych 18 mieszkań. W przyszłym roku 

następne 8 mieszkań, także jakby bilans tych mieszkań, które posiadamy,  

nie ulega jakby obniżeniu. Natomiast, tutaj często przyjmując petentów i tutaj 

konsultując się z OTBS-em, ile osób tam przychodzi po to, żeby zapytać  

o możliwość wynajmu mieszkań – bo wiedzą, że OTBS ma dwa bloki  

w systemie TBS-u na ul. Reja i tam okazało się, że no zapotrzebowanie na takie 

mieszkania jest spore, ponieważ bardzo niskie są kryteria dostępu do mieszkań 

socjalnych, komunalnych. Ja tu przypomnę, że kryterium dostępu do mieszkań 

komunalnych to jest 1800 zł. dochodu, do mieszkań socjalnych 1200 zł. I tutaj 
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przy wzroście jakby gospodarczym, który przeżyliśmy parę lat, okazało się  

i wzroście najniższego wynagrodzenia, że ludzie te dochody, dochody większe 

posiadają ponad te kryteria dostępu do mieszkań komunalnych i socjalnych.  

I tutaj stworzyła się taka nisza, a tych ludzi nie bardzo stać też  

na wynajem na wolnym rynku, gdzie w ostatnich czasach te ceny wynajmu 

mieszkań bardzo poszły w górę. Za kawalerkę często trzeba zapłacić 1000-1200 

zł, za jeszcze większe mieszkanie, jeszcze więcej. I tutaj idąc, i też wzorując się 

na innych miastach, doszliśmy do wniosku, że część mieszkań, na które jest 

małe zapotrzebowanie, a są w takich sytuowane, one są usytuowane  

we wspólnotach mieszkaniowych. To nie są, to nie są nasze zasoby. To są 

zasoby wspólnot mieszkaniowych, gdzie Gmina posiada pojedyncze 

mieszkania. Koszty utrzymania tych mieszkań do wspólnot są dużo większe,  

niż w naszych zasobach jakby gminnych. I tutaj taka z jednej strony racjonalna 

polityka obniżenia kosztów, a z drugiej gest w stronę ludzi, którzy nie spełniają 

tych kryteriów socjalnych, komunalnych daje nam tutaj możliwość, a w zasadzie 

możliwość OTBS-owi na wynajem mieszkań po cenach atrakcyjniejszych  

niż ceny rynkowe, a też obwarowanych różnymi tutaj regulaminami, takimi 

obostrzeniami. Także myślimy, że to jest dobry gest. To jest takie trochę, 

powiem tak – formuła, taka jak "mieszkanie plus", które, no niestety, w skali 

kraju, ten program się zupełnie nie udał – 600 mieszkań w skali kraju 

wybudowanych. Natomiast na takie mieszkania ludzie oczekują,  

czyli mieszkania do wynajmu. Ponieważ jednym z kryteriów, którzy wszyscy 

się skarżą na rynku, takim wolnym, nieruchomości jest to, że nie ma pewności,  

czy właściciel, który wynajmuje mieszkanie, wynajmuje je na rok, dwa, trzy 

natomiast w systemie TBS-owskim, czy w naszym nowym systemie jest 

gwarancja, że jeżeli ktoś płaci czynsz – może tam mieszkać w zasadzie na czas 

nieokreślony, nieoznaczony, nie kupując tego. Tak, że nie wiem, czy wszystkie 

wątpliwości wyjaśniłem, czekam na pytania. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa chciałby dopytać, proszę Mateusza Czeremchę.  

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Ja rozumiem, że Pan Prezydent, 

czy Pan Wiceprezydent takiej wiedzy może nie mają szczegółowej – ile osób 

oczekuje z tych osób najuboższych, które, które to osoby mieszczą się w tych 

niskich kryteriach dochodowych, na otrzymanie tych mieszkań. Ale myślę,  

że Pan Dyrektor Łukasz Dybiec taką wiedzę pewnie posiada, czy, czy jest 

możliwość, żeby Pan Dyrektor takiej odpowiedzi udzielił? Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No, jest Pan Dyrektor z nami. 

Poproszę w takim razie Pana Dyrektora Dybca o zabranie głosu.  

Dyrektor Zakładu Usług Miejskich – Ł. Dybiec – Pani Przewodnicząca! Panie 

Prezydencie! Szanowni Państwo Radni! Na ogólnej liście, odnosząc się  

do pytania Pana Radnego Mateusza Czeremchy, na ogólnej liście obecnie osób 

oczekujących na przydział z Gminy Ostrowiec Świętokrzyski mamy 297 osób,  

z czego taką sytuację poszczególnych z tych osób weryfikujemy raz na trzy lata. 
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Co roku, Ci Państwo mają możliwość odwołania się od bieżącego wykazu.  

W tym roku takich odwołań wpłynęło 85. Co pokazuje skalę, że liczba osób  

na liście tej, takiej podstawowej różni się od tak naprawdę osób, które zabiegają 

bardzo aktywnie o przydział z Gminy. Te odwołania są bardzo szczegółowo 

weryfikowane pod kątem progu dochodowego, pod kątem zagęszczenia,  

pod kątem indywidualnej sytuacji materialno-życiowej. Szczegółowo 

współpracujemy tutaj, zasięgamy opinii Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, Wydziału Mienia Komunalnego. Tutaj Pan Artur Głąb Radny 

Miejski uczestniczy również w Komisjach ds. Rodziny i wie, jak szczegółowo 

podchodzimy do tematu. W tym momencie Gmina Ostrowiec posiada pulę 

mieszkań socjalnych. Ostatnio został oddany do użytku nowy blok  

na ul. Parkowej 2b. Jesteśmy wydolni pod tym kątem, i tak jak mówię, każda 

osoba potrzebująca, która została zweryfikowana otrzymuje z zasobu Gminy.  

I tu nie ma zagrożenia, że dla kogoś zabraknie. Mamy oczywiście też pakiet 

lokali, które są potrzebne do tego, aby zabezpieczyć potrzeby spółdzielni,  

żeby Gmina Ostrowiec nie płaciła odszkodowań tak, jak to było w latach 

ubiegłych. Ta polityka, tą sytuację mamy już opanowaną. Mamy również  

ten pakiet lokali zabezpieczonych na różnego rodzaju  wypadki losowe i inne. 

Myślę, że tutaj w tym przypadku Gmina Ostrowiec jest dobrze przygotowana  

i ten zasób jest dobrze administrowany. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze są jakieś 

pytania Państwa Radnych? Proszę Radny Jerzy Wrona.  

Radny J. Wrona – Dzień dobry. Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca! Panie 

Prezydencie! Szanowni Państwo! W toku tej dyskusji pojawiła się informacja,  

że dość dużo osób w Ostrowcu jednak oczekuje na mieszkania i to takie osoby, 

które właśnie są w tym przedziale, że z jednej strony mają za duże dochody,  

by przysługiwało mieszkanie socjalne, z drugiej strony za mało pieniędzy  

by na wolnym rynku, po prostu nabyć to mieszkanie dla siebie. I tutaj akurat 

chyba ta grupa osób oczekujących na mieszkanie w Ostrowcu, moim zdaniem 

wpisuje się w zaproponowany przez rząd program "Mieszkanie Plus", gdzie  

po prostu gmina mogłaby przekazać jakąś działkę. Na tej działce, po prostu  

już byłoby ze środków udostępnionych w ramach tego programu, mogłyby być 

budowane mieszkania. Jeżeli jest taka grupa osób, która no posiada taki status  

średniej zamożności, wydaje mi się, że są to ludzie, którzy, którym należałoby 

rzeczywiście jakoś tak pomóc tutaj osiedlić się, zagospodarować w mieście,  

w Ostrowcu, bo to jest grupa osób, która na pewno będzie sobie sama mogła  

po prostu radzić. I będzie tutaj również wpływała na rozwój gospodarczy 

naszego miasta. Natomiast, jakby nie wyciągnięcie ręki do tej grupy osób,  

jeśli oni gdzieś w innych miejscowościach, no akurat spotkają się z lepszymi 

propozycjami ofertami, no to pewnie z tego skorzystają. I to jest jeden z takich 

momentów, który powoduje, że znów z tego właśnie powodu pewna grupa osób 

może po prostu z Ostrowca przenieść się do innych miejscowości. I ja tutaj 

widzę pewną szansę, żeby w tym zakresie działania miasta rzeczywiście 
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przeanalizować i uruchomić. Wejść w ten program "Mieszkanie Plus",  

to pewnie moglibyśmy tutaj zatrzymać tę grupę, po prostu rodzin, mieszkańców  

w Ostrowcu, gdybyśmy w tym zakresie pomogli, wyciągnęli rękę do tej grupy 

osób oczekujących. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Mateusz Czeremcha 

chciał jeszcze o coś dopytać.  

Radny M. Czeremcha – Tak, dziękuję Pani Przewodnicząca. Słuchałem  

tu wypowiedzi Pana Dyrektora Łukasza Dybca, no i rozumiem, że nie ma osób, 

które oczekują na takie mieszkania? Czy dobrze rozumiem? Bym prosił o,  tylko 

o potwierdzenie. I chciałbym jeszcze powiedzieć, że sama idea jest bardzo 

słuszna, żeby, żeby Gmina oferowała wynajem, mieszkania na wynajem właśnie 

dla osób o średnich dochodach, czy wręcz o niewielkich dochodach,  

ale przekraczających te progi dostępności mieszkań socjalnych, czy 

komunalnych. Natomiast,  tak naprawdę, ilość mieszkań na rynku, się  

w wyniku tego zabiegu nie zmieni i to, co powiedział Kolega Wrona uważam,  

że byłoby słuszne, ażeby Gmina zaczęła inwestować. Czy to bezpośrednio  

z własnych środków, czy poprzez właśnie programy rządowe na budowę takich 

niedrogich mieszkań na wynajem, dostępnych szczególnie dla osób, które 

wkraczają na rynek pracy. Bo to byłby ten jeden z argumentów do osiedlania 

się, czy do powrotu absolwentów do Ostrowca. Dlatego apeluję o to, żeby, żeby 

Gmina bardziej aktywnie zabiegała o większą dostępność mieszkań. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Ja myślę, że Szanowni 

Państwo, że to, co powiedział Pan Prezydent, że jest to po prostu taki pilotażowy 

na razie wstęp, jak gdyby do tego, żeby sprawdzić, czy będzie zapotrzebowanie 

na te mieszkania. Myślę, że jeśli tak, i się to potwierdzi, to na pewno Gmina 

będzie otwarta na tego typu dalsze przekazywanie mieszkań, czy budowanie  

pod te potrzeby średnio zamożnych naszych mieszkańców. Czy to dobra teza, 

Panie Prezydencie z mojej strony?  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Bardzo dobra teza. Szanowni Państwo! 

Tak, jak powiedziałem na wstępie, jest to pilotaż. Podziękowania  

dla pracowników. Tu pozwolę sobie wymienić: Pan Maciej Spurek, Pani Joanna 

Bocheńska, Pani Justyna Traczyńska. Te osoby na mój wniosek dostaną też 

nagrodę za to przygotowanie tych dokumentów, bo wykazały się 

zaangażowaniem, inicjatywą i jestem przekonany, że zasługują. To jest taki 

pierwszy krok. Ja już nie chcę wchodzić dużą politykę. Nie chcę wchodzić  

w tłumaczenie, że w skali całego kraju – ile takich mieszkań powstało? Państwo 

się powołujecie na inne gminy, to wskażcie mi chociaż jedną, która wybudowała 

więcej mieszkań socjalnych niż Ostrowiec Świętokrzyski. Nie znam takiej 

gminy w okolicy. I jeżeli chodzi o to, żeby ściągać absolwentów,  

no to, naprawdę uwierzcie mi Państwo, nie czekają na mieszkanie socjalne. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Państwa, 

przechodzimy w takim razie do głosowania projektu uchwały w sprawie 
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wniesienia wkładu niepieniężnego (aportu) w postaci prawa własności części 

nieruchomości. I głosujemy: Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Wstrzymuję się, Mateusz Czeremcha, ze względu  

na niepełne informacje, jakie uzyskałem, dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec –  Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Idziemy w dobrym kierunku. Włodzimierz Stec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Daniel Strojny, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Opuściła też nasze obrady Pani 

Marta Woźnicka-Kuzdak. Wrona Jerzy. 

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Uchwałę podjęliśmy przy 16 

głosach za i 3 wstrzymujących. 
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Radni RM przy 16 głosach za i 3 głosach wstrzymujących się podjęli uchwałę  

w spraw wniesienia wkładu niepieniężnego (aportu) w postaci prawa własności, 

własności części nieruchomości  (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 

nr 20 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/119/2020 – załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Prezydent Miasta J. Górczyński – Pani Przewodnicząca, czy ja mogę?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę. Panie Prezydencie.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Chciałbym bardzo serdecznie podziękować 

wszystkim, którzy głosowali na "tak", bo państwo zrobiliście w tym momencie 

też taki duży ukłon w stronę tej grupy, która będzie mogła wynająć  

te mieszkania. Chciałbym szczególnie podziękować: Pani Renacie Dudzie,  

Pani Grażynie Maj i Panu Jerzemu Wronie. Serdecznie dziękuję.  

 

10) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia 

Międzygminnego pomiędzy Gminą Ostrowiec Świętokrzyski a Gminą 

Kunów w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. Projekt uchwały  

był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Wiceprzewodniczącego Komisji o zabranie głosu.  

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – A. Zawadzki – 

Artur Zawadzki, Wiceprzewodniczący Komisji Strategii, Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Ostrowiec Świętokrzyski  

a Gminą Kunów w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. I głosujemy: 

Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna  B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Joanna Pikus. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Ostrowiec 

Świętokrzyski a Gminą Kunów w zakresie lokalnego transportu zbiorowego 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/120/2020 – załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały.  

Prezydent Miasta  – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca, mogę jeszcze?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni! Szanowni Państwo! Drodzy Goście! A przede wszystkim Internauci! 

Chciałbym z tego miejsca podziękować Panu Burmistrzowi Lechowi Łodejowi, 

Radnym Gminy Kunów za podjęcie współpracy z Ostrowcem Świętokrzyskim,  

za dostrzeżenie potencjału w naszej spółce – w Miejskim Zakładzie 

Komunikacji. Ta spółka powinna wrócić też na inne gminy i to tylko zależy od 
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włodarzy tych gmin, czy zechcą podjąć współpracę z MZK. Gratulacje jeszcze 

raz za to, że – to będzie też pilotaż, bo to jest pierwsza gmina, która podpisze 

umowę bezpośrednio z Miejskim Zakładem Komunikacji. I to też otwiera nowe 

rynki, na nowe rynki, na nowe usługi dla naszej spółki. Daje to też taką nadzieję,  

że ta spółka też będzie w coraz lepszej kondycji.  Podziękowania tutaj też  

dla wszystkich pracowników Spółki MZK na ręce Pana Radnego Stanisława 

Choinki. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Państwa, myślę,  

że ponad 2 godz. już trwają te nasze obrady. Jesteśmy nieco zmęczeni  

tym siedzeniem, a więc zarządzam 15 min. przerwę. Po przerwie wracamy  

do obrad. 

 

Przerwa w obradach trwała od godz. 11.18  do godz. 11.44. 

 

11) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wznawiam obrady dzisiejszej 

sesji po przerwie i przechodzimy do następnego projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie wyboru metod ustalania opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski oraz 

ustalenia wysokości stawek tych opłat. Projekt uchwały był opiniowany przez 

wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę zatem Przewodniczących  

o przedstawienie na opinii komisji i Przewodniczący Komisji Budżetu 

rozpoczyna.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Włodzimierz Stec, 

Przewodniczący Komisji Budżetu. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Wiceprzewodniczący 

Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – A. Zawadzki – 

Artur Zawadzki, Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 

Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Kamil Kutryba, 

Przewodniczący Komisji Samorządowej. Komisja Samorządowa pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Wiceprzewodnicząca 

Komisji ds. Rodziny.  

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu. 

Przewodniczący Komisji Edukacji – M. Łata – Przewodniczący Komisji 

Edukacji. Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę Radnego Mateusza Czeremchę  

o zabranie głosu.  

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie 

Prezydencie! Internauci! Ja korzystając z okazji, że przedmiotem uchwały  

jest gospodarka odpadami komunalnymi, pamiętam dyskusję, która się toczyła 

rok temu. I wtedy Pan Wiceprezydent zapewniał, że wprowadzenie nowych, 

bardzo wysokich opłat spowoduje, że system gospodarowania będzie się 

finansował, czyli będzie się bilansował. Chciałbym zapytać, czy tak 

rzeczywiście to wygląda, że ten system się bilansuje, czy też może Gmina 

dopłaca, a może ma nadwyżki? I chciałbym jeszcze zaznaczyć, że nawet  

to zwolnienie, o którym teraz będziemy decydować, o wysokości jednej 

złotówki od mieszkańca w przypadku kompostowania odpadów nadających się 

do takiej utylizacji i tak, i tak nie spowoduje jakiejś znaczącej obniżki opłat  

za odpady. Przypomnę, że opłaty jakie ponoszą mieszkańcy naszego miasta 

dochodzą do 35 zł miesięcznie, a w gminach ościennych jest to 20-25 zł. Także 

proszę, proszę mi wyjaśnić, dlaczego, dlaczego mieszkańcy Ostrowca, aż takie 

wysokie opłaty ponoszą? Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze? Proszę 

Artura Głąba o zabranie głosu.  

Radny A. Głąb – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Drodzy Państwo! 

Zabierając głos również w projekcie tej uchwały, chciałbym się podzielić  

z Państwem uwagami mieszkańców i informacjami, jakie udało mi się uzyskać 

od pracowników Ostrowieckiej Spółdzielni Mieszkaniowej dotyczącej realizacji 

usługi wywozu właśnie odpadów komunalnych z naszego miasta. Mianowicie, 

zdarzają się takie sytuację, że pojemniki wypełnione w jakiejś części nie są 

opróżniane. To skutkuje, że później się naturalnie przepełniają. Są i takie 

sytuacje, że na dwa pełne pojemniki tylko jeden jest odbierany. Problemem jest 

też pora odbioru odpadów. Na przykład, piątek wieczorem przed weekendem,  

kiedy no, przy odbiorze normalne jest, że czasami jakieś resztki wypadną, 

zostaną i nie ma tego, kto posprzątać, bo nie ma firmy już sprzątającej osiedle. 

Natomiast, może taka jeszcze jedna rzecz, że według pracowników właśnie 

administracji, zdarzyło się również, że firma pominęła kurs, który miała 

wykonać za dzień świąteczny, kiedy go nie wykonała. To tylko takie ogólne 

zaznaczenie dużego problemu, który jest znany, z tego co wiem, pracownikom 

Urzędu Miasta, bo korespondencja ze strony OSM-u jest przesyłana razem  

z dokumentacją zdjęciową. I tutaj miałbym takie pytania już do Gminy. Jaką 

łącznie wysokość kar od początku roku Gmina naliczyła firmie odbierającej 

odpady? I drugie pytanie, jak  te pieniądze są wykorzystywane, bo mieszkańcy 

chcieliby to wiedzieć? Płacą tak naprawdę za coś, za jakąś usługę, która nie jest 

w pełni dobrze wykonana. W ich mniemaniu, no to tak nie powinna wyglądać.  

I, czy tutaj nie powinien być jakiś zwrot, bądź rekompensata dla nich? Na ten 

moment dziękuję.  



52 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy jeszcze ktoś chciałby 

z Radnych zabrać głos? To proszę o udzielenie odpowiedzi Panie Prezydencie, 

czy ewentualnie osoba przez Pana wskazana?  

Wiceprezydent Miasta – P. Dasios – Pani Przewodnicząca! Szanowni Radni!  

Na pierwszą część odpowie Pan Skarbnik, a później tutaj  prawdopodobnie,  

o  jest Pan Naczelnik Majcher.  

Skarbnik Miasta – Sł. Kijak – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! 

Bilansowanie ma to do siebie, że składa się z dwóch czynników. Z jednej strony  

dochodu, z drugiej strony wydatku. Na poziomie uchwały, czyli planu, jak 

najbardziej to bilansowanie w przypadku gospodarki śmieciowej następuje.  

Czyli założyliśmy, że dochody z opłat będą równe wydatkom. Wydatki  

w 90 kilku procentach wynikają z przetargu i umowy, którą zawarliśmy z firmą 

FART. Nie mamy na to wpływu. Czynniki są może co do płatności, co do kar, 

więc tutaj może to w dalszej części będzie poruszone. W tym momencie 

sytuacja bilansowania gospodarki odpadami jest dość dobra dla Gminy,  

bo jakby wskaźnik wpływu opłat jest wysoki. Mimo, że znacznie one wzrosły, 

to na ten moment  za listopad to było 86%, więc ten wskaźnik wygląda bardzo 

dobrze, jak na obecną trudną sytuację szczególnie gospodarczą.  

Co do wydatków, no firma tak powiem, ciągle jeszcze „dociera” się tutaj  

w Ostrowcu. Jakieś tam są z nią problemy pod względem, ale to może tutaj 

powie wydział merytoryczny. Naliczyliśmy kar, na ten moment bilansowanie 

wygląda korzystnie dla Gminy, czyli mamy większe dochody, niż dokonaliśmy 

wydatki w związku z tą umową. Oczywiście, no to musimy rozpatrywać  

w przestrzeni całej tej umowy, wobec czego po zamknięciu roku, jeżeli zostaną 

nam środki, będą na pewno przenoszone, bo jest tutaj konieczność, jakby 

zagwarantowania tych samych środków na kolejne lata. Będą to też pieniądze 

tak zwane znaczone, czyli jeżeli będzie więcej dochodów niż wydatków, zostaną 

one w przyszłym roku też na tą gospodarkę śmieciową przekazane. Myślę,  

że od strony budżetu to tyle.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję i proszę o zabranie głosu 

Naczelnika Wydziału  Pana Artura Majchra. 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej UM – A. Majcher – Witam 

Państwa! Chciałem udzielić takich informacji, które tutaj usłyszałem od Państwa 

i na które chciałbym się wypowiedzieć. Jeżeli chodzi o stawkę opłat za śmieci 

na terenie Ostrowca, takie małe tylko sprostowanie – stawka ta wynosi 16 zł. 

Tak, że jeżeli chodzi o tą sprawę. Jeżeli chodzi o sprawę związaną  

z opróżnianiem pojemników. Tak, proszę Państwa, Firma FART, no od samego 

początku mieliśmy problem z tą firmą. Staramy się cały czas ją kontrolować. 

Nasi pracownicy zostali wyposażeni w aparaty fotograficzne z datownikami, 

jeżdżą cały czas, kontrolują firmę. Staramy się to wszystko monitorować. Mamy 

też sygnały z miasta, jeżeli chodzi o sprawę związaną z wywozem,  

czy nieterminowym wywozem odpadów. Jest tego, powiem, coraz mniej. 

Dlatego, że nasze kontrole przynoszą skutek. Firma, która przyjechała do nas 
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bezpośrednio z Kielc, nie znając topografii miasta, miała też ten problem,  

że nie odbierali ze wszystkich miejsc, ze wszystkich wiat śmietnikowych 

odpadów. To jest też, był to nasz problem, ale ten problem jest już, jakby mogę 

powiedzieć tak kolokwialnie – opanowany. Mamy to już w pewnym stopniu 

dograne. Jest to, jeżeli chodzi o budownictwo jednorodzinne, sporadyczne 

przypadki w przeciągu miesiąca. Mogę powiedzieć, że to jest granica koło 10  

do 15 przypadków, gdzie są nieodebrane te odpady. Jeżeli chodzi  

o budownictwo wielorodzinne, no czasami się zdarza. Ale to też jest tak,  

że firma ma obowiązek odbioru odpadów zgodnie z podpisaną umową  

do godz. 20.00 I mniej więcej w tych terminach się wywiązuje. Czyli odbiera 

odpady pomiędzy godz. 6.00 rano a godz. 20.00. Jeżeli chodzi o sprzątanie wiat 

śmietnikowych. Rzeczywiście to jest sprzątanie wiat śmietnikowych należących 

do zarządców danych nieruchomości. Zarządcy danych nieruchomości powinni 

te wiaty śmietnikowe sprzątać. Problem wynika z jednej rzeczy, że czasami 

brakuje tych pojemników szczególnie w okresie świątecznym, w okresie 

weekendowym, elementów. Wszyscy zarządcy powinni zabezpieczyć taką ilość 

pojemników, żeby ona zapewniała możliwość ich wypełnienia. Nie 

przepełniania. Jeżeli rzeczywiście pojemniki są przepełnione, w tym momencie 

wykonawca nie ma obowiązku sprzątania takiej wiaty. Jeżeli chodzi o sprzątanie 

po sobie, czyli, że tak jak gdyby, jeżeli są sprawy, że z pojemnika się wysypie  

w momencie załadunku, to przy takich elementach, wykonawca rzeczywiście 

ma obowiązek posprzątania po sobie tego terenu.  

Jeżeli chodzi o sprawę związaną z karami, to rzeczywiście tak jest, że te 

wszystkie sprawy, które kontrolujemy, na których jesteśmy, gdzie monitorujemy 

całą sprawę, są naliczane wykonawcy kary. I są naliczane wykonawcy kary 

praktycznie non stop, od samego początku. Tak, że wykonawca już wie 

dokładnie, że jemu się nie opłaca nie realizować tej umowy zgodnie z jej 

zapisami. I tak, jak powiedziałem, tych przypadków mamy naprawdę o wiele, 

wiele mniej, niż na samym początku realizacji tej umowy. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa chciałby? Proszę o zabranie głosu Radnego Artura Głąba.  

Radny A. Głąb – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie Naczelniku! Może 

jeszcze takie pytanie, ponieważ jesteśmy już pod koniec roku. Roku, który  

w pewien sposób zamyka roczną działalność tej firmy. I czy znamy wysokość 

już tych kar po tym roku, właśnie naliczonych. I co dalej z tymi pieniędzmi? 

Czy istnieje możliwość, aby te pieniążki, w jaki sposób były rozliczone  

z mieszkańcami, np. w formie obniżki składki za wywóz odpadów, czy w jakiejś 

formie, no nie wiem, innej rekompensaty, bo wspomniał Pan Skarbnik, że te 

pieniądze w jakiś sposób będą przeznaczone na gospodarkę odpadów 

komunalnych, Jak to należy rozumieć? Może takie pytanie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby 

z Państwa zabrać głos? Proszę, Panie Naczelniku.  
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Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej UM – A. Majcher – Powiem 

tak, że oddam teraz głos Panu Mariuszowi Kałuży, który jest Kierownikiem 

Referatu Gospodarki Komunalnej. Wyjaśni Panu tutaj już dogłębnie te sprawy,  

o które Pan pyta, dobrze? Proszę o zabranie głosu, Panie Mariuszu.  

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Wydziału Infrastruktury 

Komunalnej UM – M. Kałuża – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Jeżeli 

chodzi o kary finansowe, które nakładane są na obecnego wykonawcę, aktualnie 

zostało naliczone blisko ok. 700 tys. zł kary. Te kary zostały potrącone 

wykonawcy z wynagrodzenia, pomniejszyły wydatki. Troszeczkę w tym 

momencie, jeżeli chodzi o możliwości nakładania kar na wykonawcę, więc 

sprawę nam skomplikowała pandemia. Jedna z tzw. "tarcz antykryzysowych" 

wprowadziła też tutaj takie zabezpieczenie swego rodzaju dla wykonawców.  

W przypadku, kiedy jest on dotknięty skutkami Covid-19, np. gdy ma 

pracowników na kwarantannie, itd. – w tym okresie nie możemy mu tych kar 

potrącać. One są naliczane i w momencie, kiedy będziemy mogli je potrącić, jak 

najbardziej zostaną wykonawcy potrącone, że tak powiem, na ten moment tych 

kar, które zostały naliczone i potrącone jest blisko 700 tys. zł. Pozostałe sytuacje 

są analizowane. W tym momencie też muszą być one troszkę bardziej dogłębnie 

analizowane właśnie z uwagi na ten Covid i środki te zostaną przeznaczone, one 

pomniejszają wydatki. Czyli w przyszłości, ewentualnie zostaną tutaj, zwiększą 

dochody z systemu gospodarki odpadami. Być może przez to właśnie nie 

będziemy zmuszeni do pewnych tutaj korekt, jeżeli chodzi o wysokość stawki. 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać 

głos? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do procedowania projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metod ustalenia opłat  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski oraz ustalenia wysokości stawek tych opłat. Głosujemy: 

Stanisław Choinka. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
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Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za.  

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę 

podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyboru metod ustalania 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski oraz ustalenia wysokości stawek tych opłat (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/121/2020 – załącznik nr 25 do protokołu. 

 

12) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłat  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właściciela 

nieruchomości położonej na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski oraz 

warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej. Projekt ten był opiniowany przez wszystkie komisje Rady 

Miasta. Proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie nam opinii komisji. 

I tak, Przewodniczący Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu, Włodzimierz 

Stec. Komisji Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wiceprzewodniczący Komisji 

Strategii i Rozwoju Miasta.   

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta A. Zawadzki –  Artur 

Zawadzki, Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji 

Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Kamil Kutryba, 

Przewodniczący Komisji Samorządowej. Komisja Samorządowa pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wiceprzewodnicząca Komisji  

ds. Rodziny.  

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Mariusz Łata, Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury  

i Sportu. Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

chcieliby w tym temacie zabrać głos? Proszę Andrzej Pałka. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Koledzy, Koleżanki 

Radni! Mili Goście! I słuchacze! Mam zapytanie, co prawda już na komisji 

pytałem o to samo, ale myślę, że teraz Internauci są na fali i pytanie moje brzmi 

następująco: jeżeli w danej zagrodzie nie zmieniło się nic, czyli nie przybyło, 

ani nie ubyło mieszkańców, nie korzystają z ulgi typu, jaką przed chwilą 

podejmowaliśmy, nie kompostują odpadów biodegradowalnych, czy też muszą 

deklarację wypełniać? Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa chciałby zapytać? To proszę w takim razie o odpowiedź, Panie 

Naczelniku.  

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej UM – A. Majcher – Szanowni 

Państwo! Jeżeli nic się nie zmieniło w danym gospodarstwie, a osoba,  

która nie chce skorzystać z tej ulgi, którą teraz Państwo podejmiecie taką 

uchwałę, w tym momencie nie musi zmieniać deklaracji. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby 

zadać pytanie do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właściciela 

nieruchomości położonej na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  

oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej. Przechodzimy do głosowania. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za podjęciem uchwały. 



57 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska –  Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Andrzej Pałka.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka –  Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec –  Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie. 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wzoru deklaracji  

o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez 

właściciela nieruchomości położonej na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
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elektronicznej(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  26 do 

protokołu). 

Patrz uchwała Nr XL/122 /2020 – załącznik nr 27 do protokołu 

 

13) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Projekt uchwały również  

był opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę  

więc Przewodniczących kolejno o zabieranie głosu. Przewodniczący Komisji 

Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Włodzimierz Stec, Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Wiceprzewodniczący 

Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta A. Zawadzki – Artur 

Zawadzki, Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 

Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Kamil Kutryba, 

Przewodniczący Komisji Samorządowej. Komisja Samorządowa również 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Wiceprzewodnicząca 

Komisji ds. Rodziny.  

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Mariusz Łata, Przewodniczący Komisji Edukacji. Komisja Edukacji pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę Artura Głąba o zabranie głosu. 

Radny A. Głąb – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Szanowni Państwo! Drodzy Internauci! Zabierając głos w tym punkcie  

w sprawie uchwalenia regulaminu, utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, chciałbym podzielić się taką opinią, zwrócić 

uwagę na fakt zbytniego oddalenia Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów  

od centrum miasta, właściwie od miasta oraz jeśli jest to możliwe, wg umowy, 

utworzenie filii, czy punktu takiego pomniejszego właśnie bliżej mieszkańców – 

tak, aby osoby nie posiadające własnego środka transportu nie miały 

ograniczonej dostępności do punktu. Moim zdaniem zlokalizowanie  PSZOK-u 
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bliżej mieszkańców jest tym ważniejsze, że nowy regulamin, no właśnie teraz 

omawiany, uchwalany, wprowadza nowe zasady, i tutaj cyt. co do np. „odpadów 

medycznych powstałych w gospodarstwie domowym w wyniku przyjmowania 

produktów leczniczych w formie iniekcji, i prowadzenia monitoringu poziomu 

substancji we krwi”. Czyli tak naprawdę pasków do poziomu cukru we krwi,  

czy igieł do penów. Według tego regulaminu tutaj, jak czytamy – odpady  

te muszą być przekazywane bezpośrednio do punktu selektywnej zbiórki.  

I tu myślę, że trudno to będzie zrobić osobom starszym, czy chorym. Tak,  

że taki postulat, taki pomysł, jeśli to możliwe do zrealizowania. Myślę,  

że byłoby to dużym ułatwieniem dla mieszkańców. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

Radnych jeszcze chciałby zabrać głos w tym temacie? Nie widzę. Panie 

Naczelniku, proszę ewentualnie o odpowiedź Radnemu.  

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej UM – A. Majcher – Szanowni 

Państwo! Jeżeli chodzi o odpowiedź – w ramach procedury przetargowej 

prosiliśmy wykonawcę o wskazanie punktu selektywnej zbiórki.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Może prosiłabym nieco głośniej,  

bo nie wiem, czy Pana wszyscy słyszymy.  

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej UM – A. Majcher – 

Wykonawca miał nam wskazać taki punkt na terenie miasta. To był warunek 

umowny. Ten warunek umowny został przez wykonawcę spełniony. Jest  

to punkt przy ul. Samsonowicza 40a. Jest to punkt oddalony rzeczywiście  

od dużych skupisk osób, czy zabudowy. Ale przyznam szczerze, że ten punkt 

jest w dobrej lokalizacji ze względu na to, że nawet jeżeli byśmy chcieli  

go zlokalizować gdziekolwiek w centrum miasta, byłyby też obostrzenia, jeżeli 

chodzi o sprawę związaną, czy z odorem, czy z jakimiś elementami związanymi 

z możliwością lokalizacji takiego punktu. Ze względu na to, że do takiego 

punktu, czy to byłoby nawet gdziekolwiek centrum miasta, czy bliżej, każda  

ta osoba musi w jakiś sposób do tego punktu dojechać. Także uważam, że jeżeli 

ktoś ewentualnie już będzie tam udawał się do tego punktu, będzie korzystał, 

czy z komunikacji zbiorowej, czy samochodowej i przejechanie 2 km dalej, 

chyba nie stwarza to żadnego problemu. Jest to punkt, który tak jak 

powiedziałem w procedurze przetargowej wskazał nam wykonawca.  

My nie mieliśmy, jak gdyby tutaj możliwości zlokalizowania tego punktu, 

gdziekolwiek w innym miejscu, niż wskazane przez wykonawcę. Miał to być 

punkt, który będzie na terenie i w granicach administracyjnych miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze? Proszę 

Radnego Włodzimierza Steca o zabranie głosu.  

Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Ja też chciałbym się na ten temat trochę wypowiedzieć, odnośnie tego, co Pan 

Radny wcześniej mówił. Ja byłem na PSZOK-u już kilka razy i powiem 

Państwu szczerze, że nie wyobrażam sobie, żeby taki punkt mieścił się, no nie 
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wiem, w centrum miasta, czy w ogóle w mieście, pomiędzy jakimiś 

zabudowaniami. Tam są różne, różne rzeczy, łącznie z jakimiś łóżkami  

np. przemokniętymi, śmierdzącymi, itd. Więc dla mnie też to miejsce, w którym 

się teraz ten PSZOK znajduje jest chyba najodpowiedniejsze. Na pewno też 

każdy może tam dojechać, a co do odpadów medycznych, to nie wiem. Wiem,  

że kiedyś można było je oddawać w aptekach, więc można by to też sprawdzić, 

czy można tam oddać i nie jechać wcale na PSZOK na ul. Samsonowicza. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radny Artur Głąb. 

Radny A. Głąb – Bardzo dziękuję. No, tutaj się pozwolę odnieść. Pani 

Przewodnicząca! Ponieważ mam w tym regulaminie, akurat zacytowany przepis 

mówi, że bezpośrednio do punktu selektywnego zbierania odpadów akurat  

te odpady, o których wspomniałem powinny być przeznaczane.  No, wcześniej 

rzeczywiście w tej rzeczywistości „przedcovidowej” istniały inne możliwości 

zbiórki tych odpadów komunalnych. Były to zbiórki w szkołach: makulatury, 

nakrętek, baterii. Jak również festyny obfitowały często w różnego rodzaju takie 

punkty, gdzie w zamian za odpady otrzymywano sadzonki, bądź kwiatki. Być 

może teraz warto zastanowić się nad jakimiś właśnie alternatywnymi 

możliwościami, właśnie oddawania tych drobnych, nie tych wielkich: łóżek, 

mebli, tylko drobnych odpadów, tych takich codziennych. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Radny Mateusz 

Czeremcha prosił o zabranie głosu. Proszę.  

Radny M. Czeremcha – Tak. Dziękuję Pani Przewodnicząca! Co prawda tutaj 

Pan Radny Artur Głąb w podobnym charakterze się wypowiedział. Natomiast, 

korzystając z tego, że jak się, jak się dowiadujemy, na chwilę obecną Gmina  

ma nadwyżkę w tym budżecie gospodarowania odpadami komunalnymi.  

No, popieram ten głos. Być może warto byłoby ustawić jakieś kontenery 

nieduże na takie odpady szczególnie niebezpieczne, jak baterie, jak świetlówki 

rtęciowe, czy też inne. Bo obawiam się, że wiele takich odpadów ląduje w tych 

odpadach zmieszanych i wtedy może to być ze szkodą dla środowiska. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś 

chciałby? Nie widzę. Czy Pan Naczelnik chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę. 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej UM – A. Majcher – Szanowni 

Państwo! Jeżeli chodzi o ten punkt, to też chciałem się tylko odnieść. Poprzedni 

punkt był w bardzo bliskiej lokalizacji co do obecnego punktu tak, że tutaj, 

jakby lokalizacja się nie zmieniła i mieszkańcy zostali wszyscy poinformowani 

o tym, gdzie taki punkt się znajduje. Jeżeli chodzi o sprawę związaną  

z ustawieniem takich koszy, to będziemy ewentualnie brali to pod uwagę  

i rozważymy taką możliwość. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radnego 

Włodzimierza Steca o zabranie głosu.  
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Radny Wł. Stec – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Tutaj idąc też tym tropem, o którym mówili  

moi poprzednicy oraz Pan Naczelnik. No, można by też wykorzystać finanse rad 

osiedlowych, czyli np. z Projektu "Osiedle Od Nowa". I takie kosze,  

czy pojemniki bezpieczne, też każda rada osiedla mogłaby zakupić i gdzieś  

na swoim osiedlu zainstalować. I to tyle, dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Myślę, że już zestaw 

pytań został wyczerpany, bo nie widzę rąk podniesionych. W takim razie 

przechodzimy do głosowania w sprawie uchwalenia "Regulaminu, utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski". Głosujemy: 

Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za przyjęciem uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/123/2020 – załącznik nr 29 do protokołu. 

 

14) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały  

w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową 

i Komisję ds. Rodziny. Proszę Przewodniczących o zabieranie głosu i podanie 

nam opinii komisji. Przewodniczący Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Kamil Kutryba, 

Przewodniczący Komisji Samorządowej. Komisja Samorządowa pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wiceprzewodnicząca Komisji  

ds. Rodziny.  

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska – Bożenna 

Morycińska, Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę Radnego Marcina Marca o zabranie 

głosu. 

Radny M. Marzec – Ja mam pytanie do Pana Naczelnika Wydziału Edukacji. 

Mianowicie, jako że jestem członkiem akurat takich komisji,  

które nie pracowały nad projektem tej uchwały, chciałbym zapytać o to,  

co z grubsza się tak naprawdę zmieniło no, w tym regulaminie?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radny chciałby zabrać głos? W takim razie, Proszę Pana Naczelnika 

może już o udzielenie odpowiedzi Panu Radnemu. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM – J. B.  Malinowski –

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Jeżeli chodzi o różnice między 

uchwałą, która obowiązuje do tego momentu, a projektem uchwały, który 

Państwo procedują w tym momencie, to mniej więcej sprowadza on się  

do następujących rzeczy. Otóż ze starej uchwały usunięto wszystko to,  
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czego w zasadzie tam nie powinno być, bo znajduje się w innych przepisach 

prawa. W nowej uchwale nie ma kadencyjności zespołu. Usunięto zapis  

o minimalnej ilości członków, nie ma zastępcy przewodniczącego, sekretarza 

zespołu. Usunięto tryb i procedurę prac grup roboczych, a także usunięto  

7 załączników, które w tym momencie przy starej uchwale są, a dotyczą wzorów 

wniosków, protokołów, planów pracy i grup roboczych.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze są jakieś 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski oraz szczegółowych warunków 

jego funkcjonowania. Głosujemy: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Mariusz Łata.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Andrzej Pałka. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 
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Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania 

i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 

nr  30 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/124/2020 – załącznik nr 31 do protokołu. 

 

15) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Następny projekt uchwały  

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego 

lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową i Komisję  

ds. Rodziny. Proszę Przewodniczącego Komisji Samorządowej o zabranie głosu 

i podanie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa, 

Przewodniczący Kamil Kutryba. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę 

Wiceprzewodniczącą Komisji ds. Rodziny o zabranie głosu.  

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę Marcina Marca o zabranie głosu.  

Radny M. Marzec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Pozwolę sobie ponownie 

zabrać głos, tym razem w przedmiocie tej uchwały. Prawdopodobnie pytanie 

będzie skierowane do Pani Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Chciałbym zapytać przy okazji omawiania tej uchwały, jak wykonawca radzi 

sobie ze świadczeniem usług? No, i Państwo, jako ośrodek w sytuacji pandemii? 

Na ile COVID skomplikował realizację usług opiekuńczych, czy to 

podstawowych, czy specjalistycznych? A także chciałbym zapytać, na ile jednak 

daje się odczuć wzrost kosztów związanych chociażby ze zwiększeniem 

wydatków na środki ochrony dla osób świadczących usługi? Na ile w ogóle jest 
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opór mieszkańców do przyjmowania osób, które świadczą te usługi u siebie  

w domu? No, tego typu informacje myślę, że przydatne by nam były do tego, 

żeby sobie wyrobić opinię, jak idzie świadczenie usług opiekuńczych u nas  

w Gminie. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych chciałbym dopytać przy tym projekcie uchwały Panią 

Dyrektor? Więc proszę. Jeszcze Andrzej Pałka, proszę. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Szanowna Rado! Mili Goście  

oraz Internauci! Ja chcę tylko zapytać, nawiązując po części do mojego 

poprzednika w zapytaniu – czy koszt tych usług opiekuńczych, rzeczywiście  

on wzrasta ze względu na obecną sytuację zdrowotną naszego społeczeństwa? 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby 

zadać pytanie Pani Dyrektor? Nie widzę. W takim razie poprosimy Panią 

Dyrektor Magdę Salwerowicz o zabranie głosu i udzielenia odpowiedzi Państwu 

Radnym.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – M. Salwerowicz – Witam 

Państwa serdecznie. Przepraszam. To może najpierw odniosę się do kosztów. 

Koszty, proszę Państwa z roku na rok wzrastają nieznacznie i wynika  

to z kosztów ze zwiększających się co roku kosztów płacowych. I tak,  

w porównaniu – w tym roku obowiązująca stawka za usługi, koszt jednej 

godziny usług opiekuńczych świadczonych w dni robocze to było, tzn. jest  

do końca grudnia 20 zł 50 gr. Kwota teraz wzrosła do 22 zł 10 gr. Jeśli chodzi  

o specjalistyczne usługi – było to podobnie. Znaczy identyczne, identyczne 

różnice. Jeśli chodzi o usługi świadczone w soboty, niedziele i święta 24,80 zł 

była kwota, znaczy jest obowiązująca. A tutaj jest kwota, pojawia się kwota 

24,50 zł, czyli właściwie  jest nawet mniejsza o 30 gr. A wynika to, proszę 

Państwa, z postępowania przetargowego. To było duże postępowanie 

przetargowe. I w wyniku tego postępowania, takie kwoty jednej godziny, 

zostały też tu Państwu  w uchwale przedstawione. Jeśli chodzi o pytanie Pana 

Radnego Marcina Marca. Mogę powiedzieć tak, Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej realizuje trzy rodzaje usług. Dwa rodzaje zleca na zewnątrz  

i są to usługi, jedne to usługi podstawowe, drugie – usługi specjalistyczne. 

Usługi z specjalistyczne – psychiatryczne są realizowane przez pracowników 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, przez pielęgniarki, opiekunki.  

Na początku pandemii faktycznie było zauważalne, znaczy mogliśmy zauważyć 

lekki spadek usług. I wynikało to z tego, co tutaj już dzisiaj Pan Marcin Marzec 

powiedział, z obawy naszych beneficjentów. Jednak taka sytuacja była przez 

okres 2 miesięcy, i żeby też mieli Państwo obraz, to dotyczyło to około 10 

środowisk. Czyli jeżeli mamy prawie 200 środowisk u nas, we wszelkiego 

rodzaju usługach opiekuńczych, to 10 środowisk, jak gdyby – nie 10%, tylko 10 

środowisk, to były te środowiska, które na początku miały obawy. Ale teraz już 

od maja takiej sytuacji nie ma i  radzimy sobie z pandemią. Chciałam tylko 



66 
 

powiedzieć, że w ramach usług specjalistycznych – psychiatrycznych  

w Miejskim Ośrodku są zatrudnione pielęgniarki, opiekunki i w czasie 

pandemii, proszę Państwa, żadną z tych osób najbardziej narażonych  

na ewentualne zakażenie, nie była na zwolnieniu. Wszyscy pracownicy byli  

w pracy, byli w gotowości i nie było tutaj żadnych takich problemów, 

problemów kadrowych. Firma – Polski Czerwony Krzyż, który świadczy nam 

usługi, w tym roku również nie zgłaszał takich problemów. Nawet jeżeli była 

sytuacja, że nasze opiekunki zarażały się, bo taka sytuacja też była i to nastąpiło, 

jakby takie załamanie właściwie w lipcu, pierwsze dziewczyny zaraziły się  

w lipcu. To bardzo szybko PCK reagował. My również tutaj nie zostawiliśmy 

żadnego beneficjenta bez opieki. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze są dalsze 

pytania? Proszę Andrzeja Pałkę o zabranie głosu.  

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Koleżanki, Koledzy Radni! Panie 

Prezydencie! Mili Goście na linii! Ja chcę podziękować Pani Dyrektor  

za wyczerpującą odpowiedź, nawet więcej usłyszałem, jak sam myślałem. 

Dziękuję jeszcze raz. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy to już wszystkie 

pytania, Państwo Radni? Pan Prezydent chciał zabrać głos, udzielam więc głosu.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie, 

Panowie Radni! Szanowni Goście! Drodzy Internauci! Ja w ślad za Radnym 

Andrzejem Pałką – Panie Radny, takie podziękowania dla Pani Salwerowicz nie 

tylko ustne, ale i fizyczne na konto też już wpłynęły, za pracę wszystkich 

pracowników MOPS-u. Miałem przyjemność być na takim spotkaniu, 

podziękować: dla Pani Dyrektor, dla wszystkich pracowników MOPS-u,  

bo naprawdę – powtarzam – mamy te usługi na bardzo wysokim poziomie.  

I są przypadki, że to do Ostrowca się meldują ludzie z innych gmin, bo chcą 

skorzystać z tak dobrej opieki społecznej, jaką zapewnia Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej. Tak, że jestem tu wyrazicielem też podziękowań dla Pani 

Dyrektor Salwerowicz, na ręce jej dla wszystkich pracowników. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przechodzimy w takim 

razie do głosowania nad projektem uchwały w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 

ich pobierania. Głosujemy: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kamil Kutryba. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska — Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron , jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel , jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze w miejscu zamieszkania, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 

ich pobierania (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32 do 

protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/125/2020 – załącznik nr 33 do protokołu. 
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16) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w Dziennym Domu "Senior-WIGOR" w Ostrowcu Świętokrzyskim. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową, Komisję  

ds. Rodziny oraz Komisję Budżetu. Proszę o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Kamil Kutryba, 

Przewodniczący Komisji Samorządowej. Komisja Samorządowa pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Wiceprzewodnicząca 

Komisji ds. Rodziny.  

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca z tego, co 

mi się wydaje, to Komisja Budżetu nie opiniowała tego projektu uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No to skoro tak, to w takim razie te 

dwie opinie są bardzo znaczące dla nas.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kto z Państwa Radnych ma 

zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały dot. szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w Dziennym Domu "Senior-WIGOR" w Ostrowcu Świętokrzyskim.  

I tak: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu "Senior-WIGOR"  

w Ostrowcu Świętokrzyskim (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik  

nr 34 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/126/2020 – załącznik nr 35 do protokołu. 

 

17) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały  

w sprawie Gminnego Programu Wspierającego Rozwiązywanie Problemu 

Bezdomności w Ostrowcu Świętokrzyskim na lata 2021-2023. Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową i Komisję ds. Rodziny. 

Proszę Przewodniczących o zabranie głosu. Proszę Przewodniczącego Komisji 

Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Kamil Kutryba, 

Przewodniczący Komisji Samorządowej. Komisja Samorządowa pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję i proszę 

Wiceprzewodniczącą Komisji ds. Rodziny.  

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska – Bożenna 

Morycińska, Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny. Komisja Rodziny 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

zapytania do projektu tej uchwały? Proszę Radnego Mateusza Czeremchę.  
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Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie 

Prezydencie! Internauci! Program, Gminny Program Wspierający 

Rozwiązywanie Problemu Bezdomności na lata 2021-2023 już w samym 

wprowadzeniu, w pierwszym zdaniu możemy przeczytać: "Zagrożenie 

bezdomnością oraz bezdomność, to zjawisko coraz częściej obecne w naszej 

rzeczywistości społecznej i jego uwarunkowania socjalne to: uzależnienia, brak 

zaradności, ubóstwo, bezrobocie". I tutaj rysuje się teraz pewna sprzeczność. 

Mamy przyjmować ten dokument, natomiast działania, które podejmuje Pan 

Prezydent we współpracy oczywiście ze swoimi służbami i uchwałą, która 

dzisiaj została przegłosowana o uszczupleniu zasobów mieszkaniowych, jakimi 

dysponuje ZUM, no, stoi w pełnej sprzeczności już w pierwszym zdaniu 

wprowadzenia do Programu. Prosiłbym o takie rzetelne, logiczne wyjaśnienie, 

w jaki sposób Gmina Ostrowiec będzie wspierała wychodzenie z bezdomności, 

jeżeli zmniejsza zasoby mieszkaniowe, w których takie osoby mogłyby,  

po zakwalifikowaniu się zamieszkać i mogłyby próbować przy wsparciu 

różnych organizacji, również samorządowych, stanąć na nogi? Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Marcina Marca  

o zabranie głosu.  

Radny M. Marzec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! 

Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Ja powiem w ten sposób, przeanalizowałem 

sobie założenia tego programu. Mam tylko taką drobną sugestię co do punktu 5 

– "realizatorzy programu". Tam, jak gdyby oprócz Fundacji "Pomocna Dłoń", 

która jak wiadomo od wielu lat prowadzi Centrum Integracji Społecznej  

w Ostrowcu, nie zauważyłem innych podmiotów, które można byłoby  

tu wpisać, a które pełnią pewną rolę, bądź mogłyby pełnić pewną rolę, dalszego 

etapu integracyjnego w postaci, np. podmiotów ekonomii społecznej, bądź 

przedsiębiorstw społecznych, takie jak, np. mamy pewną spółdzielnię socjalną  

w Ostrowcu, która akurat może by chętnie zatrudniła takie osoby. Mamy też 

jedną z fundacji z działalnością gospodarczą, która prowadzi stołówkę tuż obok 

Urzędu Miasta. Mówię tu o Fundacji "Anielskie Skrzydła", które też pewną rolę 

we współpracy, w tym zakresie mogłyby podjąć. Ja bym natomiast chciał 

jeszcze przy okazji, docenić mimo wszystko, tak wbrew temu, co jednak mój 

poprzednik Kolega Radny Mateusz mówił – ja widzę tu pewne osiągnięcia. 

Mianowicie, chodzi mi o wdrożenie nowej metody pracy socjalnej, mianowicie 

OSL, czyli Organizowanie Społeczności Lokalnej. Mamy się czym pochwalić, 

nawet mi się wydaje na skalę ogólnopolską, ponieważ nasi bezdomni podjęli się 

tak przełomowych działań. Wiecie Państwo, bo to nie jest tak prosto, żeby 

osoba, która jest tak skrajnie wykluczona, bo bezdomność to już jest jeden  

z największych przejawów wykluczenia społecznego i zawodowego, żeby ona 

tak szybko wróciła na rynek pracy, żeby zaczęła, była gotowa mieszkać  

w normalnych mieszkaniach, czy byłaby skłonna je utrzymać. Do tego służą 

różnego rodzaju instrumenty, takie jak np. mieszkania chronione. Natomiast,  

tu trzeba pracy u podstaw. Tu trzeba zmiany nawyków, tu trzeba tych ludzi 
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włączyć do nurtu życia społecznego. I w jakim sensie ja tutaj chciałbym 

pogratulować Pani Dyrektor Salwerowicz, że odważyła się wdrożyć tak  

innowacyjną metodę, jak OSL i widać te efekty. Jakie to są efekty? No, np. nasi 

bezdomni brali udział w różnego rodzaju akcjach, chociażby związanych  

z utrzymaniem czystości na cmentarzach. Poza tym z tego co pamiętam, była 

wystawa organizowana prac artystycznych, fotograficznych tych osób. To już 

jest naprawdę duży krok w kierunku tego, że ci ludzie zaczęli się czuć 

dowartościowani, zaczęli się czuć częścią Ostrowca. Ktoś docenił ich pracę.  

I, od takimi małymi kroczkami jesteśmy skłonni powoli, powoli mozolną pracą, 

systematyczną wyciągać tych ludzi z bezdomności w stronę aktywności,  

nie tylko zawodowej, ale też i aktywności społecznej. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby 

z Państwa zabrać głos? Proszę, Andrzeja Pałkę.  

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Koleżanki, Koledzy 

Radni! Mili Goście oraz Internauci! Kolejny raz powiem, że bardzo 

szczegółowe opracowanie. Chylę czoła Pani Dyrektor! Ale myślę, że oprócz 

tego, który mój przedmówca powiedział, gdzie już udział biorą, czyli czynny 

udział w życiu społecznym nasi bezdomni, wykluczeni, to nawet przykład 

ostatni – szkoła nr 8 i można zobaczyć było, że też się tam pojawili. Oczywiście 

była to praca pod inną nazwą, ale też m.in. prowadziła to, współorganizowała, 

może w ten sposób będzie ładniej, Pani Dyrektor – Pani Magda Salwerowicz. 

Cieszy mnie, że Pan Prezydent to dojrzał i odpowiednio uhonorował. To też jest 

zachętą dla innych prowadzących jednostki budżetowe i zakłady. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych chciałby zapytać? Może w takim razie Pani Dyrektor proszę 

za dwa słowa na temat tej pracy.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca, jeżeli mogę?  

Bo ja bym chciał najpierw podziękować za bardzo merytoryczną wypowiedź 

Panom Radnym, w szczególności Panu Marcinowi Marcowi, Panu Andrzejowi 

Pałce. I to miło jest się odnieść do merytoryki. Z przyjemnością słuchałem tych 

wypowiedzi i mogę powiedzieć, że jeżeli chodzi o ten pkt 5, i jakby nowe 

stowarzyszenia bądź nowe fundacje, które mogłyby podjąć się takiej 

współpracy, to jesteśmy otwarci. MOPS jest głównym realizatorem tego 

programu, natomiast MOPS jest otwarty na to, żeby zapraszać do współpracy 

inne stowarzyszenia. I to nie ulega najmniejszej wątpliwości. Ja nie będę 

tłumaczył, że tak powiem, z definicji, czym jest bezdomność. Niejednokrotnie  

to są ludzie, którzy mieli mieszkania i którzy wybrali taki, a nie inny sposób 

życia poprzez zawirowania swojego życia osobistego. Cieszę się,  

że te środowiska są skupione wokół MOPS-u, że jest to praca ustawiczna,  

że są nowe metody, którymi się możemy pochwalić i tyle, jeżeli chodzi  

o merytorykę. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze są pytania 

dalsze? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do procedowania tego projektu 
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uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierającego Rozwiązywanie 

Problemu Bezdomności w Ostrowcu Świętokrzyskim na lata 2021-2023. 

Głosujemy: Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, oczywiście jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie. 
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie Gminnego Programu 

Wspierającego Rozwiązywanie Problemu Bezdomności w Ostrowcu 

Świętokrzyskim na lata 2021-2023 (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 36 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/127/2020 – załącznik nr 37 do protokołu. 

 

18) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały  

w sprawie nadania statutu Straży Miejskiej w Ostrowcu Świętokrzyskim. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową. Proszę 

Przewodniczącego Komisji o zabranie głosu. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Kamil Kutryba, 

Przewodniczący Komisji Samorządowej. Komisja Samorządowa pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały w sprawie nadania statutu Straży Miejskiej  

w Ostrowcu Świętokrzyskim. Stanisław Choinka.  

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marcin Marzec. Marzec Marcin. 

Przechodzimy dalej. Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus , jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W tym momencie było nas 18 osób  

i wszyscy byliśmy za, a więc jednogłośnie przyjęliśmy uchwałę nr 18.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nadania statutu Straży 

Miejskiej w Ostrowcu Świętokrzyskim (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 38 do protokołu) 

 

Patrz uchwała Nr XL/128/2020 – załącznik nr 39 do protokołu 

 

19) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Straży Miejskiej 

w Ostrowcu Świętokrzyskim. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Samorządową. Proszę Przewodniczącego Komisji o zabranie głosu. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Kamil Kutryba, 

Przewodniczący Komisji Samorządowej. Komisja Samorządowa pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania do 

projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Straży Miejskiej  

w Ostrowcu Świętokrzyskim i głosujemy. Stanisław Choinka.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha –  Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda –  Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb –  Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny d. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 
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Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za i przepraszam za nieobecność 

przy poprzedniej uchwale musiałem na sekundę wyjść. Też byłem za, chociaż 

wiem, że już nie ma to znaczenia.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Tak. Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny –  Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę nr 19 

podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie Regulaminu 

Organizacyjnego Straży Miejskiej w Ostrowcu Świętokrzyskim (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/129/2020 – załącznik nr 41 do protokołu. 

 

20) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2020. Tutaj będzie autopoprawka.  

Za chwileczkę nam w szczegółach powie Pan Skarbnik, ale dotyczy ona 

załącznika nr 2, 2a i nr 7. I proszę w takim razie o wyjaśnienie Pana Skarbnika.  

Skarbnik Miasta – S. Kijak – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Zmiana,  

tak jak tu Pani Przewodnicząca powiedziała dotyczy trzech załączników. Polega  

na przesunięciu w ramach dotacji podmiotowych środków między 



76 
 

poszczególnymi, między trzema placówkami. Wynika to z konieczności wypłaty 

we właściwej wielkości dotacji za miesiąc grudzień, którą musimy wypłacić  

do 15 grudnia, więc już nie mamy, jak by dużo czasu na tą zmianę. W dwóch 

przedszkolach prowadzonych przez inne organy, niż Gmina zwiększyła się 

liczba dzieci, wobec czego musieliśmy troszeczkę podnieść plan, skorygować. 

Jest to kwota łącznie niecałe 9 tys. zł, ale żeby Gmina mogła się wywiązać  

ze swoich obowiązków, to musieliśmy dokonać takiej korekty.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego o podanie nam 

opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Włodzimierz Stec, Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni mają pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2020. Głosujemy: 

Stanisław Choinka.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny  M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba –  Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata –  Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2020 (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/130/2020 – załącznik nr 43 do protokołu. 

 

21) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny, ostatni w tym punkcie 

porządku obrad projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 

2020-2029. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę 

Przewodniczącego o podanie nam opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Stec Włodzimierz. Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2020-2029. 

Głosujemy: Stanisław Choinka. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Maj Grażyna, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za.  

Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny –Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że również  

i tę uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. I w tym momencie wyczerpaliśmy pkt. IV 

porządku naszych obrad. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 

2020-2029 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XL/131/2020 – załącznik nr 45 do protokołu. 

 

 

Ad V/ Informacja w sprawie podatku leśnego (załącznik nr 46 do protokołu):  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do punktu V – 

„Informacja w sprawie podatku leśnego”. Temat ten był przedmiotem obrad 

wszystkich komisji Rady Miasta. Czy Państwo Radni mają pytania do tego 

materiału? Jeśli nie, no to, to jest tylko informacja.  



79 
 

Ad VI/ Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych 

interpelacjach: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do następnego 

punktu porządku obrad, mianowicie informacja Przewodniczącej Rady 

Miasta o złożonych interpelacjach. Otóż, Szanowni Państwo Radni, w okresie 

od 28 października do 10 grudnia br. zgłoszonych zostało 24 interpelacje. I tak: 

Radny Dariusz Kaszuba – 3 interpelacje, Radny Marcin Marzec – 2 interpelacje, 

Radna Grażyna Maj – jedna interpelacja, Radny Aron Pietruszka – 6 

interpelacji, Radny Marek Giemza – 3 interpelacje, Radny Artur Głąb – jedna 

interpelacja, Radna Renata Duda – jedna interpelacja, Radny Włodzimierz Sajda 

– jedna interpelacja, Radna Joanna Pikus – jedna interpelacja i Radny Andrzej 

Pałka – 5 interpelacji. Proszę Państwa, wszystkie te interpelacje zostały 

niezwłocznie przekazane Prezydentowi Miasta. Opublikowane również  

w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

i nadany został dalszy bieg ich załatwienia.  

 

Ad VII/ Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od  

20 października do 2 grudnia 2020 r. (załącznik nr 47 do protokołu): 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny punkt obrad naszej sesji,  

to pkt VII – Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od  

20 października do 2 grudnia 2020 r. Czy Państwo Radni mają uwagi, bądź 

pytania do Sprawozdania Prezydenta Miasta? Nie widzę.  

 

Ad VIII/ Sprawy różne: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W takim razie przechodzimy do 

punktu VIII – „Sprawy różne”.  

Szanowni Państwo Radni! W materiałach na sesję otrzymaliśmy zestawienie 

zbiorcze wyników konsultacji społecznych projektu "Strategii Rozwoju 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2030" (załącznik nr 48  

do protokołu). To zestawienie było przedmiotem obrad wszystkich komisji 

Rady Miasta. Czy Państwo Radni mają jeszcze pytania do ewentualnie tego 

materiału? No, to następna taka informacja.  

W materiałach na sesję otrzymaliście Państwo również "Informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w roku 

szkolnym 2019-2020" (załącznik nr 49 do protokołu). Informacja ta była 

przedmiotem obrad Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Czy Państwo Radni mają pytania do tego 

materiału? Proszę o zabranie głosu Radnego Andrzeja Pałkę. 
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Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Koleżanki, Koledzy 

Radni! Mili Goście! Internauci! Już na Komisji wyrażałem swoją opinię  

na temat załączonego materiału przez Pana Naczelnika Jana B. Malinowskiego. 

I tak wyczerpująco, tak czytelna informacja, to oczywiście dla nas wielki 

materiał do tego, żeby widzieć obraz naszej tutaj oświaty, w jakiej gestii, ma 

Gmina. Dziękuję bardzo. I oby tak dalej było.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

chciałby jeszcze w tym punkcie obrad zabrać głos? Proszę Mateusza Czeremchę 

o zabranie głosu. 

Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo 

Radni! Drodzy mieszkańcy! Korzystając z okazji, że mamy punkt: sprawy 

różne, chciałbym tutaj się chwilę pochylić nad tematem –  niechęcią Pana 

Górczyńskiego do korzystania z różnych form wsparcia i przystępowania  

do programów rządowych. Jednym z przykładów takiego, takiej niechęci, jest 

właśnie niechęć do przystąpienia do programu "Mieszkanie Plus". I tutaj  

na dzisiejszej sesji pojawiły się również nieprawdziwe informacje, jakoby ten 

program cieszył się małym zainteresowaniem. Otóż, w tej chwili z tego 

programu korzystają takie miasta jak: Warszawa, Kraków, Wrocław, Katowice, 

Toruń, Radom, Łowicz, Nakło nad Notecią, Zgorzelec, Dębica, Nowy Targ, 

Wałbrzych, Sianów, Oława, Świdnik, Kępno, Kępice, Zamość, Skawina, 

Jarosław, Jarocin, Przemyśl. To jest tylko część miast. I teraz konkretne liczby. 

W takiej miejscowości, jak Sianów, powstanie 168 mieszkań, w Przemyślu – 

160, w Oławie – 144. Program "Mieszkanie Plus", jego założenia zakładają,  

że od czasu przystąpienia do programu, do oddania mieszkań upływa od 4 do 6 

lat. Na to mają wpływ różne czynniki. Stąd też, dla mnie jest niezrozumiała taka 

niechęć Pana Górczyńskiego do przystąpienia przez Gminę do tego programu. 

Jesteśmy miastem, które rozwija się w sposób o wiele wolniejszy, w o wiele 

wolniejszym tempie, niż reszta kraju, niż większość miast naszej wielkości. 

Przepaść, pod względem poziomu życia, wysokości zarobków, jak też struktury 

demograficznej pogłębia się na niekorzyść Ostrowca Świętokrzyskiego.  

Z drugiej zaś strony, Pan Prezydent podnosi opłaty za śmieci, na opiekę 

zdrowotną gmina przeznaczyła jedynie 13 promili budżetu z roku 2020.  

Już w kontekście samej epidemii Covid-19 można zadać sobie pytanie – 

dlaczego, dlaczego Panie Górczyński tak mało? Dlaczego gmina nie angażuje 

się? I dlaczego gmina tak słabo wspiera powiat? Tak samo wspiera nasz szpital 

powiatowy. Dlaczego gmina nie przekazuje służbie zdrowia, czy to,  

czy to do pogotowia, czy do szpitala nie przekazuje dotacji w większej 

wysokości? Ale wracając do tematu niechęci korzystania z tych funduszy 

rządowych. Tutaj słyszymy, że Pan Prezydent nagle lamentuje, że Ostrowiec  

nie otrzymał wsparcia na 4 projekty. Z drugiej zaś strony, Pan Górczyński 

podpisuje się pod listem do Przewodniczącej Komisji Europejskiej Pani von der 

Leyen, gdzie zwraca się wprost – cytuję: "My przedstawiciele polskich  

i węgierskich samorządów potępiamy działania Pana Orbana i Pana 
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Morawieckiego". Z drugiej zaś strony, Pan Górczyński podpisując się pod tym 

listem, imputuje sobie prawo do reprezentowania milionów Węgrów i Polaków. 

Chciałbym przypomnieć Panu Górczyńskiemu, że zgodnie z Konstytucją – 

politykę zagraniczną prowadzi Prezydent RP – Pan Andrzej Duda i rząd RP,  

z Panem Premierem Mateuszem Morawieckim oraz Ministrem Spraw 

Zagranicznych Panem prof. Zbigniewem Rau. Tak na marginesie tylko dodam, 

że miałem przyjemność mieć zajęcia na uczelni, które prowadził Pan Profesor. 

Składając podpis pod tak nie parlamentarnym listem, wręcz grubiańskim...   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Panie Radny, Panie Radny, proszę 

do rzeczy, konkretnie jakieś pytania, jeśli Pan ma, jakieś wątpliwości.  

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca!  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Bo to nie jest debata na osobny 

temat, który Pan rozwija.  

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Rozmawiamy w "Sprawach 

różnych", stąd też moja wypowiedź. Zwracając się w tak wręcz grubiański 

sposób do Premiera –  oczekuje Pan Górczyński większego wsparcia ze strony 

rządu? Panie Górczyński, więcej dyplomacji. Ja wiem, że Panu jest  

nie po drodze z obecnym rządem, ale fakt jest faktem, że taki rząd w Polsce 

rządzi i z tym się trzeba, Panie Górczyński, pogodzić. Każdy, każda jednostka 

ma swoje miejsce. Samorząd gminny nie posiada żadnych kompetencji, 

przewidzianych w Konstytucji, do prowadzenia polityki zagranicznej. W obliczu 

kiedy, Pan Premier Morawiecki z Panem Premierem Orbanem prowadzili trudne 

negocjacje, występowanie z takim listem można uznać, jako zdradę narodową. 

Bo, w wieku XVIII zdrajcy jeździ do Moskwy, teraz widocznie zmienili 

kierunek. Panie Górczyński, czas pracować dla dobra mieszkańców, a nie 

kierować się swoimi prywatnymi, osobistymi sympatiami i antypatiami.  

W poważnym zarządzaniu nie wolno się obrażać na nikogo, tym bardziej  

na władze państwowe. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I chciałabym tutaj 

wspomnieć, Panie Radny, że to my, na którejś sesji, w ubiegłym roku bodajże, 

podejmowaliśmy uchwałę o zatwierdzeniu stawek na odpady komunalne.  

Tak, że proszę o tym pamiętać, bo to jest po prostu, była to nasza sprawa,  

a nie Pan Prezydent Górczyński to przyjął, jako Prezydent Miasta. Tak, że 

zwracam tu uwagę Panu. Proszę Pana Prezydenta o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Szanowni Państwo Radni! Drodzy Goście! 

Internauci! Ja myślę, że każdy rozsądny, kto to ogląda, albo obejrzy, wyciągnie 

właściwe wnioski. No, tu powiem tak – okres świąteczny, więc wypada myśleć 

w pozytywach. Chciano mnie zabić, chciano mnie uwięzić. Teraz jestem 

posądzony o zdradę narodową. No, powiem szczerze, że duma mnie rozpiera.  

W Moskwie nie byłem, ale na Węgrzech studiowałem. Mógłbym dużo 

powiedzieć na ten temat. Cieszę się, że jestem wśród 600 polskich samorządów  

i węgierskich samorządów, które się pod takim listem podpisały. Naprawdę,  



82 
 

nie zamierzam tego komentować. No, po prostu tego się nie da skomentować. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Andrzej Pałka prosił  

o zabranie głosu. Proszę. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Koleżanki, Koledzy 

Radni! Mili Goście i Internauci! Tak, jak Pan Prezydent powiedział, że nie 

wypada tu ostro coś mówić, ja tylko tak, Kolega Radny tam wspomniał nasze 

dofinansowanie do szpitala. Pozwolę sobie to odnieść. Nie za obecnego 

dyrektora, ale za poprzedniego – 0,002% to było z Zarządu Powiatu 

asygnowane na wsparcie szpitala. To był poprzedni Starosta. To tak  

dla ciekawości. I teraz przechodzę dalej. Chcę Panu Prezydentowi podziękować 

i oczywiście zarazem Panu Prezesowi Krzysztofowi Kowalskiemu za nareszcie 

właściwe wykonanie skrzyżowania ul. Długa z ul. Marii Dąbrowskiej.  

Jak nie wystawała, za poprzedniej władzy powiatowej, a to tylko dlatego,  

że drogi  w opiekę przejęła gmina. Bo poprzednio, to jak nie studzienka 

wystawała, że trzeba ją było omijać, mówię o burzowej, to z drugiej strony  

był znowu dół i tak to szło. Zamknął się temat. Można sobie to zobaczyć,  

jak to wygląda, aż miło. I kolejna sprawa – również Panie Prezydencie na Pana 

ręce podziękowanie, dla Dyrektora Łukasza Dybca. Jak się to jednak,  

jako gospodarz, współgospodarz pokazał, jak można to wyremontować  

i konserwować sprzęt, jaki znajduje się na placach zabaw. Tak się powinno 

prowadzić. I to świadczy o dobrym gospodarzu. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Włodzimierz Stec chciał 

zabrać głos. Proszę.  

Radny Wł. Stec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Ja tylko bardzo króciutko, bo w poprzedniej wypowiedzi, 

jeszcze przed Panem Prezydentem, słyszeliśmy tutaj o kulturze, o języku.  

Ja bym chciał tylko taką delikatną, na jedną rzecz zwrócić uwagę – "Pan 

Prezydent Jarosław Górczyński". Trzeba dawać też przykład swoim 

postępowaniem i swoim językiem, jeśli się komuś zwraca uwagę. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Włodzimierz Sajda, 

proszę o zabranie głosu.  

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 

Żal mi mówić, co się dzieje teraz na sesjach. Zachowanie Radnego uwłacza 

wszystkim, nie będę ostro mówił, bo to święta. Ale trzeba uszanować wybory na 

prezydenta, które wygrał, Prezydent – Pan Prezydent Górczyński, taką ilością 

głosów, że odkąd wybory na prezydenta były indywidualne, nikt tyle głosów nie 

uzyskał. I trzeba szanować wybór mieszkańców, mieszkańców. Trzeba 

szanować Pana Prezydenta Górczyńskiego. Czy się zgadzacie, czy się  

nie zgadzacie – trzeba uszanować ten wybór. I teraz przechodzę do "Spraw 

różnych". Panie Prezydencie! W imieniu moim – mieszkańcy składają 

podziękowania dla Pana, dla Łukasza Dybca, dla Dasiosa Pana Prezydenta,  
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dla Majchra, że w paru dniach załatwiona sprawa była – zlikwidowana bariera 

dla ludzi niepełnosprawnych i nie tylko, ale dla ludzi pieszych, którzy chodzą 

kładką na rzece Kamiennej, koło mostu. Nie będę mówił, czyim to imieniem 

jest, bo mnie, aż coś się robi. Tyle razy, co ja składałem interpelację, żeby 

poprawić przejście na moście rzece Kamiennej, obok tej kładki. To pożal się 

Boże, co mówił Mróz Krzysztof. Ten człowiek powinien odejść, odejść, bo to 

hańbi imię i nazwisko Prałata, Prałata. I byli przecież, byli na tym Koledzy 

Radni, na  nadaniu imienia mostowi. I co najważniejsze jest? Wypadek! 

Wypadek był, Pani Przewodnicząca! Wypadek był ponad miesiąc czasu. Tam 

jest barierka załamana i dziura, że może dojść do wypadku. Matka będzie szła  

z dzieckiem za rękę. Dziecko wejdzie w tą dziurę i wpadnie do Kamiennej.  

To nie można siatką zagrodzić? Gdzie Wy jesteście Radni z "Prawa  

i Sprawiedliwości"? To jest hańba dla Was, jak ten most wygląda. Żeby nie 

było, poprawić chodnika? Takie dziury, żeby tam były? Od czego jest Mróz 

Krzysztof? Na nic, na nic nie chce robi. A już dobiję, dobiję Was – tu 

przeniesiony przystanek z ronda. To koło technikum. Przeniesiony koło Matki 

Boskiej. Panowie, tym się zajmijcie dla społeczeństwa, a nie ubliżania ludziom. 

Ubliżania ludziom! Kto to zrobi? Tak, że zarówno w pasie drogowym zieleni, 

niszczą zieleń – znak postawić i przypiąć do tego rozkład jazdy? Jak Wy się nie 

wstydzicie? Ludzie się śmieją z Was już, no. A jeszcze chciałem powiedzieć, że 

młodzi ludzie wyjeżdżają. To ja wam powiem, dlaczego wyjeżdżają. Co zrobił 

Pan Rusiecki z Panem Kryjem, żeby nie wyjeżdżali? Co zrobił? Nic! Nic! Nic 

nie zrobił. I co było zrobione z pieniędzmi, które były przeznaczone na 

województwo świętokrzyskie? Gdzie był Pan Rusiecki, Pan Kryj? Wszystko 

poszło zabrane, poszło na ścianę wschodnią. Pan Premier Przemek Gosiewski 

się w grobie przewraca przez Was. Przez Was! Jesteście nieudacznikami! Tak 

ludzie mówią o Was już, bo tylko patrzycie na stanowiska i właśnie ludzie już 

nie mogą na to patrzeć. Dla siebie stanowiska polityczne, a ci młodzi ludzie nie 

mają jak później pracy, bo nie mają chodów. O, tak działacie! Tu trzeba działać  

dla miasta, dla społeczeństwa naszego. Ja Was proszę. I powinien się wziąć  

Pan Rusiecki z Panem Kryjem. Przecież do nich, do nich należy,  

żeby inwestorów też ściągać. Proszę brać przykład z Pani Poseł Agaty 

Wojtyszek, z Pana Ministra Wawrzyka, z Pani Krupki. Tu trzeba brać wzór  

z nich – z Bartka Dorywalskiego. To są ludzie. Zobaczcie, jak się Starachowice 

rozwijają. A wy co robicie? Walka, walka i jeszcze raz walka polityczna.  

Nie będę mówił, bo z tym mostem, to jestem załamany. Tyle czasu. Co robi? 

Jeździ, wozi i sieje, jak nie powiem mocno, Pan Mróz samochody.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowny Włodku! 

Radny Wł. Sajda – Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy ktoś z Państwa w sprawach 

różnych jeszcze chciałby głos zabrać? Proszę Radny Mateusz Czeremcha. Aha, 

czyli… czyli Andrzej Pałka? 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! 
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Radny M. Czeremcha – Przepraszam. Pani Przewodnicząca!  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Tak, tak. Wyłączył Pan mikrofon?  

Radny M. Czeremcha – Tak, przepraszam. Po prostu chcę jeszcze raz.  

Ja ad vocem do słów, które wypowiedział Pan Radny Stec i Pan Radny Sajda. 

Być może Panowie nie czytaliście tego listu do Pani von der Leyen,  

który podpisał Pan Górczyński, ale w tym liście, ja cytuję: "Potępiamy działania 

Pana Orbana i Pana Morawieckiego". Tak, że – Szanowni Panowie – Panie 

Górczyński, to Pan wprowadza nieparlamentarne obyczaje. To Pan nie szanuje 

władz naszej ojczyzny,Pana Premiera Morawieckiego, kiedy prowadził bardzo 

trudne rozmowy w Brukseli, które, które zakończyły się sukcesem dla Polski  

i to Pana działania, Pan sabotuje działania rządu, a z drugiej strony Pan narzeka, 

że miasto Ostrowiec Świętokrzyski jest mało wspierane. Otóż, sąsiad, sąsiad 

Pana Pan Prezydent Materek, nie wiem, z jakich względów, ale się pod tym 

pismem nie podpisał. Być może jego ten ordynarny język raził, a być może, być 

może  odczuwa pewny respekt dla władz naszego kraju. I z tego, co mi 

wiadomo, Starachowice otrzymały dużą sumę pieniędzy –  miliony złotych od 

tego rządu. A przypomnijmy, że Pan Materek również wywodzi się z formacji 

opozycyjnych do "Prawa i Sprawiedliwości".  Tutaj nie ma żadnej polityki. 

Tutaj chodzi o rzetelną pracę i pewne obyczaje, co do których jesteśmy wszyscy 

zobowiązani. I ja, w dzisiejszej wypowiedzi, celowo się zwracam do Pana 

Górczyńskiego w ten sposób. Żeby Pan Górczyński sam odczuł, jak to jest, 

kiedy człowiek nie przestrzega zasad, które są wymagane w działalności 

publicznej. To Pan Górczyński sam się stawia poza nawiasem osób, które 

zasługują na szacunek. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo Radni! Ja myślę, 

że dosyć tej polityki. Bo my jesteśmy w takim miejscu, że pieniądze to powinny 

być przeznaczone dla samorządu, dla mieszkańców, nie dla Prezydenta 

Górczyńskiego. Bo Prezydent Górczyński, to jest, będzie i za jakiś czas się  

kadencja zakończy. To mieszkańcy powinni skorzystać na tych środkach i to, 

czy się ktoś podpisał pod jakimś listem, czy się nie podpisał, to nie jest aż takie 

znowu ważne. Tym bardziej, że nie wiem, czy na tej sali, jak tu jesteśmy,  

tu jesteśmy na tych obradach, to część z nas osób by się pod takim listem nie 

podpisała. Bo to jest karygodne, żeby nie zabiegać w Unii Europejskiej o środki, 

które są przeznaczone dla samorządów na rozbudowę, na walkę z Covidem?  

To jest, proszę Państwa, nie do pomyślenia. Ja się dziwię stanowisku takiego 

rządu, jaki my w tej chwili mamy, że takie jakieś wypracowuje strategie. To jest 

po prostu nie do pojęcia. Co my chcemy przez to osiągnąć? W końcu, po jakimś 

tam czasie dochodzi do konsensusu i bardzo dobrze, że wreszcie doszło,  

bo w sumie to może te środki w końcu do nas dotrą. Ale chciałoby się, żeby 

dotarły do takich miast jak Ostrowiec Świętokrzyski. Słyszałam ostatnio,  

że Kielce nie dostały środków. Słyszałam Prezydenta Białegostoku,  

który też środków nie otrzymał, bo nie jest z jedynie rządzącej partii 

sygnowany, wybrany przez mieszkańców na stanowisko Prezydenta.  
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Tak, że to są, proszę Państwa, bolączki, głupie bolączki naszego kraju, że nie 

jesteśmy ponad podziałami, ponad polityką, tylko patrzymy na jakieś nazwiska, 

na jakieś tam, że ten jest z tej partii inny z innej – to nie o to chodzi. To chodzi  

o mieszkańców, bo my to odejdziemy, tak jak powiedziałem na wstępie,  

a zostają mieszkańcy, zostają nowe pokolenia, gdzie te środki są niezbędne.  

Bo bez nich, jak widać, nie byłoby takiego dynamicznego rozwoju, jak jest  

w mieście Ostrowcu Świętokrzyskim. I chwała tu Prezydentowi i wszystkim 

jego służbom, że jest jak jest, bo sami wiemy, jak było, ile trzeba było dróg 

zbudować, ile gruntów wykupić, żeby to miasto ruszyło, jakby z miejsca. Bo 

dzisiaj mówił Pan Profesor Sztando, że podstawą, podstawą to są grunty, 

uzbrojenie, itd. A my musieliśmy dopiero w tej kadencji do tej podstawy 

dochodzić. To gdzie my jeszcze jesteśmy, ile pracy przed nami? To czegóż  

tu wymagać nie wiadomo od tego Prezydenta, czego? To i tak się wszystko 

dzieje w niesamowitym tempie. Ja bym miała tyle. Proszę Mariusza Łatę  

o zabranie głosu. Mariusz Łata, proszę o włączenie mikrofonu. 

Radny M. Łata – Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielenie głosu. Chciałbym 

się zwrócić do Pani Przewodniczącej, jako mieszkaniec miasta, by zwróciła Pani 

uwagę jednemu z Panów, jednemu z Radnych, że jeżeli, że zwraca się  

do Prezydenta tego miasta, który reprezentuje tutaj nie swoją prywatną osobę, 

tylko instytucję Prezydenta, a jeżeli tego nie robi, to działa z premedytacją  

w ten sposób odpowiadając. Bardzo proszę, w imieniu mieszkańców, upomnieć 

tego Pana, żebym tutaj nie użył obraźliwych żadnych słów. Jeżeli chodzi o to,  

to ja, chodzi o sprawę pieniędzy, jestem zaniepokojony inną rzeczą. Jestem 

zaniepokojony tą rzeczą, którą próbuje insynuować Pan Radny. A no to,  

że jeżeli będzie Prezydent nie zabierał głosu, jeżeli będzie siedział cicho, nie 

podpisywał żadnych listów, to może mu coś skapnie z rządowej miseczki.  

To jest cenzura. To jest najgorsza forma cenzury. Wstydźcie się!  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Andrzej Pałka, proszę o zabranie 

głosu. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Mili Radni  

i  Internauci! Myślę, że wystarczy tej krwi upuszczanej i trzeba przejść, już 

zbliżają się Święta do innej, trochę formy. W imieniu Rady Osiedla Kolonia 

Robotnicza, jak i własnym, chcę wszystkim mieszkańcom złożyć 

najserdeczniejsze życzenia zdrowych, radosnych, mimo tego okresu czasu, 

Świąt Bożego Narodzenia. I oby przyszły rok był tym lepszym rokiem. Oby ten 

przyszły rok trochę uspokoił, co niektóre temperamenty i szacunek do siebie. 

Jeśli my nie będziemy budować tej małej ojczyzny, a w naszym przypadku – 

naszego miasta, jeżeli my nie będziemy się szanować, to nie czekajmy, że ktoś 

nas poszanuje. Wszystkiego dobrego, zdrowych jeszcze raz, pogodnych Świąt. 

Tak dla nas tu wszystkich i naszych rodzin. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję Andrzeju. Dariusz 

Kaszuba się zgłaszał do zabrania głosu.  
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Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Również wypadałoby tutaj powiedzieć głośno,  

że rzeczywiście karygodnym jest forma, w jakiej zwracamy się sami do siebie. 

Nie jest to miłe. Nie wiem, może Pani Przewodnicząca nie reaguje na słowa, 

kiedy pada zapowiedź – "dobiję Was", to jest cytat z wypowiedzi. Myślę,  

że to nie jest forma pochwały. Wyzwiska kierowane do wszystkich Radnych  

pt. "jesteście hańbą". To też są słowa, które nie powinny tutaj paść. Ja wiem,  

że łatwiej powiedzieć, że obecny Prezydent ma bliżej do Białorusi,  

niż gdziekolwiek indziej, bo takie słowa też padły na tej sali, na której Państwo 

w tej chwili jesteście i pamiętamy o tym. Wiem, że ten język jest co najmniej 

dziwny, i tutaj zupełnie zrozumiałym staje się fakt, dlaczego niektórzy Radni  

nie poparli apelu o niestosowanie nienawiści w życiu publicznym, nie 

stosowanie mowy nienawiści w kontaktach międzyludzkich. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Ktoś jeszcze z Państwa 

chciałby zabrać głos? Proszę, Panie Prezydencie.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Tak podsumowując, za apelem  

do wszystkich Państwa i do tej ostatniej wypowiedzi. Nie słowa, nie apele,  

a czyny. Miałem wątpliwą przyjemność bycia w Gdańsku w kościele  

przed prochami Prezydenta Adamowicza. I drodzy Państwo, jak sami  

nie opanujemy tych emocji, to takich przypadków będzie więcej. Mnie dotyka  

to przed Świętami osobiście. I nie chcę się tu uzewnętrzniać, ale tego typu 

działania biorą się stąd, że ludzie tego słuchają, widzą, obserwują i wiedzą,  

że jest jakieś przyzwolenie na tego typu ataki. No niestety, żyje się coraz 

trudniej, coraz gorzej i nie chcę już komentować, że tak powiem "zdrady 

narodowej". Drodzy Państwo! Ponieważ najprawdopodobniej sesja z budżetem 

na rok 2021 będzie w okresie po świętach, a przed Nowym Rokiem, więc z tego 

miejsca w imieniu swoim i wszystkich pracowników Urzędu Miasta, 

współpracowników, prezesów, dyrektorów, kierowników jednostek, chciałbym 

złożyć życzenia spokoju, spokoju i jeszcze raz spokoju, rozsądku, optymizmu  

w tych trudnych czasach z nadzieją, żeby ten Nowy Rok był lepszy. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, ja również 

chciałabym wszystkim Państwu, którzy biorą udział w obradach naszej 

dzisiejszej sesji, a więc przede wszystkim Państwu Radnym, wszystkim 

obecnym na sali osobom, internautom, mieszkańcom miasta, życzyć 

wszystkiego dobrego na te Święta. Dużo radości, spokoju, w prawdzie czas jest 

jaki jest, ale cieszmy się w tych gronach najbliższych rodzinnych, z którymi 

spotykamy się w czasie tych Świąt i po prostu czas na takie uspokojenie emocji. 

Czas na to, żeby przemyśleć pewne sprawy, pomyśleć może o czymś 

przyjemniejszym.  
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Być może o tym, że ten rok 2021 przyniesie jakieś lepsze wyjścia z tych 

różnych, zdrowotnych sytuacji. Tak, że życzę Państwu wszystkiego dobrego, 

takiego pięknego spędzenia tego czasu świątecznego w gronie najbliższych. 

Wszystkiego dobrego.  

 

Ad IX/ Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I zamykam obrady czterdziestej 

sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Do widzenia Państwu. 

Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 13.27. 

 

Protokołowały:                                                                 Przewodniczyła: 

Marta Kamińska                                                    Przewodnicząca Rady Miasta 

Eliza Kaniewska                                                      Ostrowca Świętokrzyskiego 

 

                                                                                     Irena Renduda-Dudek 


